
Сряда
12 май 2010, брой 87 (4898)

цена 1.50 лева

Синьото гориво може да 
поскъпне между 10 и 15%, 
каза Ангел Семерджиев, 
председател на ДКЕВР 

USD/BGN: 1.54027 

+2.13%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.26980

     -2.09% 
Българска народна банка

Sofix: 407.99

    -0.20% 
Българска фондова борса

BG40: 114.85

-0.22% 
Българска фондова борса

Компании  ▶ 14
Нови тегления  
от парични 
фондове в Европа
Инвеститорите търсят 
по-голяма доходност  
от вложенията си при 
висок риск 

Компании  ▶ 11
Големите вериги 
направиха 
сдружение 
Целта на сдружението 
не е създаване на 
монополизъм. Чрез 
него търговските 
вериги ще искат от 
държавата съдействие за 
ограничаване на сивия 
сектор

Новини ▶ 8-9

Държавата продава  
акциите си в Е.ОН

Според икономиче-
ския министър Трайчо 
Трайков приходите от 
продажбата на дела ще 
са колкото от привати-
зацията на „Булгарта-
бак холдинг”

Коментар ▶ 3
Поредна  
енергийна  
сапунка
На правителството му 
трябват пари, незави-
симо откъде ще дойдат, 
без значение дали сега е 
най-подходящият момент 
за продажба на дялове от 
електроразпределител-
ните дружества

Пенсионната реформа  
се прави на парче 

Обявената от министъ-
ра на труда и социалната 
политика Тотю Младенов 
пенсионна реформа засега 
предвижда само увели-
чаване на осигурителния 
стаж с 3 години

Тема на деня ▶ 4-5 Новини ▶ 9
Кризата сви  
загубите от  
пиратство с 15%
Пазарният дял на неле-
галния бизнес софтуер у 
нас падна до най-ниски-
те нива в историята си. 
Наблюдава се и проява 
на завишена корпоратив-
на култура от страна на 
българския бизнес

Тежка криза за 
ТежкиТе авТомобили

Спадът в продажбите на товарни 
автомобили у нас достигна 30% 
за тримесечието. Дистрибуторите 
продават с големи отстъпки и дори 
излизат на загуба  ▶ 12-13

ГЕРБ започна 
харченето  
на фискалния 
резерв

Новини ▶ 6
Новини ▶ 7 
Газ, парно и  
топла вода  
с по-високи цени
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Печеливш
Бениамин нетаняху 

Губещ
Проф. анна-Мария Борисова

Израел с премиер Бениамин Нетаняху получи покана да 
стане член на ОИСР. Решението за приемането на Израел в 
ОИСР беше взето по време на среща при закрити врата от 
представители на всичките 31 страни членки на организа-
цията. От ОИСР обещаха, че ще създадат експертна група, 
която да следи Израел да разделя ясно икономическата поли-
тика от териториалната.

Здравната министърка проф. Анна-Мария Борисова и никой 
от екипа й вчера не уважи откриването на 44-ата междуна-
родна специализирана изложба “Булмедика/Булдентал”, както 
и кръглата маса за здравната реформа. Това даде повод на 
лекарския и зъболекарския съюз, както и на пациентски орга-
низации да разкритикуват екипа на министерството, че 
здравеопазването не е приоритет и на този кабинет.

Мнения

Поскъпването на амери-
канския долар спрямо  лева 
ще се отрази на цените на 
техниката и уредите, ко-
ито пазаруваме, и на гори-
вото. Вече прогнозираха, че 
първото увеличение ще се 
усети при телевизорите, 
уредбите и климатиците, 
които  масово са внос от 
Китай, Корея и Япония.

Митко

Твърдят, че поскъпване-
то щяло да бъде само на 
новите модели бяла и черна 
техника, които предстои 
да бъдат внесени у нас. При 
някои стари модели дори 
ще има намаление на цени-
те заради т.нар. “техно-
логично обновление”. Дано 
е така.

Вера

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Пиратството в Бъл-
гария пак пада. Про-
центът нелегален 
софтуер у нас стигна 

най-ниските си нива до мо-
мента и намаля до 67% от 
целия пазар. Пропуснати-
те ползи за индустрията 
са 115 млн. USD.

2 Агроминистърът 
Мирослав Найденов 
реже командиров-
ките в чужбина и 

секретарките в регионал-
ните служби. Предста-
вители на браншовите 
организации от прерабо-
твателната индустрия 
няма да бъдат включени 
в бъдещата агенция по 
храните. 

3 Над 50 публични 
дружества не преда-
доха годишните си 
отчети в срок.

коментар

Вторник
11 май 2010, брой 86 (4897)

цена 1.50 лева

Новини ▶ 9
Милионите на 
МО не били  
само за „Кугъри” 
Отпуснатите 300 млн. 
лв. отиват за три проекта, 
казаха от ведомството на 
Аню Ангелов

USD/BGN:1.50808

-0.35%
Българска народна банка

EUR/USD:1.29690

     +0.35%
Българска народна банка

Sofix: 408.81

    -0.41%
Българска фондова борса

BG40: 115.10

+0.06%
Българска фондова борса

Компании  ▶ 13
Туристическият 
сектор не може да 
прогони облаците    
Общият оборот на 
компаниите от бранша, 
които се търгуват на 
БФБ, се е стопил с 
близо 6% до 8.7 млн. лв. 

Компании ▶ 14

В България има 
пари за ново 
строителство

Компании  ▶ 11
Дружествата със 
собствени акции 
вече продават 
Дружествата ще спечелят 
660 хил. лв. от 
обратното изкупуване. 
„Биоиасис” вече 
обяви, че пуска 
на пазара придобити 
собствени акции

Коментар ▶ 2
Поредното  
неизбежно  
отлагане
Усвояването на европари-
те за пътища се отдалечава 
с една година. А когато 
ГЕРБ дойде на власт през 
лятото на 2009 г., Борисов 
обещаваше 2010 г. да бъде 
значително по-добра

Медиен бизнес ▶ 23
Треска за спорт  
в телевизионния 
ефир

Продали сме 80% от 
рекламата за световното 
първенство в ЮАР, каза 
Димитринка Кирова, 
директор Маркетинг и 
реклама в националната 
телевизия

Новини ▶ 9
КЗК глоби 
Камарата на 
строителите
Санкцията от 175 хил. лв. 
е наложена за неправомер-
но определяне на цени, 
казаха от комисията на 
Петко Николов. Членовете 
на КСБ произвеждат 90% 
от общата строителна 
продукция

Новини ▶ 7
250 проекта чакат 
пари от Дунавската 
стратегия

Едва 3 до 6% от ресурса 
на р. Дунав се използва 
ефективно, каза комисарят 
по регионална политика 
Йоханес Хаан за страните 
от дунавския регион са 
предвидени 100 млрд. EUR

Гръцки 
подарък

Гръцката криза отслаби еврото, което качва цените у нас. 
Инфлацията ще заличи ефекта от запазването на ставката на ДДС 
на 20%  ▶ 4-6

Илюстрация: Вихър Ласков

Инж. Цветан Цонев, 
гл. изп. директор на „Трейс Груп  холд”
▶

Няма пък да им дам!
“ГЕРБ е готова да чуе всички 
разумни предложения за мерки 
срещу кризата с изключение на то-
ва да изхарчим фискалния резерв.” 
Изказването е на зам.-министъра 
на финансите Владислав Горанов 
от март. Сега се оказва, че най-раз-
умното предложение според пра-
вителството е именно харченето на 
резерва (вж. 6 стр.) Повечето хора 
би трябвало да са претръпнали и 
да знаят, че това нищо не значи. 

Не за пръв път в правителството 
се държат като тримата на масата: 
Всеки си приказва, никой не слуша 
останалите, опровергават се един 
друг и сами себе си, а накрая става 
нещо съвсем различно от всичко 
изговорено. Така се случи с рязане-
то на социалните придобивки, през 
здравната вноска, увеличаването на 
ДДС, та до харченето на фискалния 

резерв сега. Не остава място за 
глътка въздух. След всяка премина-
ла опасност се появява нова дъвка и 
така, докато човек го заболи ченето. 

Особено приятен е начинът, по 
който обществото е спасено от 
неразумните идеи. Появява се 
премиерът Бойко Борисов, който 
много често или сам е лансирал 
идеите, или поне силно ги под-
крепя, защото няма друг начин 
да се справи с наследството на 
предишните правителства, и казва: 
“Пенсии и майчински няма да 
пипаме”, “Няма да пипаме парите 
на народа” (за ДДС)... Не, всъщ-
ност за ДДС има по-добър цитат: 
“Лесният начин беше вдигане на 
ДДС. Не им дадох”. Утре най-ве-
роятно премиерът Бойко Борисов 
ще излезе и ще каже: “Искаха да 
харчат фискалния резерв, няма да 

им разреша”. Или нещо такова.

Има нещо ненормално в това да 
си играеш с цяло общество, но 
трябва да се признае, че тактиката 
е добра. Защото някой ден след 
някое поредно ново хрумване 
ситуацията може да заприлича на 
тази от приказката за лъжливото 
овчарче. Хората да спрат да вярват, 
че в думите на правителството има 
нещо вярно, докато не е на хартия. 
И когато започнат да подминават с 
насмешка и спрат да вярват, някой 
прекрасен ден правителството 
наистина ще направи някоя от 
глупостите, с които систематично 
ни замеря в името на спасението 
от дефицит. А всяка следваща идея 
става все по-опасна. Притеснявам 
се например на някого да не му 
хрумне да печата пари, за да запу-
ши легендарната дупка. 

 Месеци след като смени кметския с премиерския стол, Бойко Борисов продължава да открива детски градини. Тази е в квартал “Стрелбище” 
 СНИМКА МАРИНА АНгелОВА

▶

Филипа радионова
philippa.radionova@pari.bg

Има нещо 
ненормално 
в това да си 
играеш с 

цяло общество, но 
тактиката е добра
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иновации

цитат

Свърших 50% от ра-
ботата си за мандата. 

Приехме нов закон за българ-
ското гражданство   

Число на деня

22 
млн. лв за първите три месеца на годината само от „заб-

равени” глоби събра Националната агенция за приходите 
▶

 Проф. Божидар димитров, министър без портфейл

Поредната енергийна сапунка
коментар

Месец след като 
премиерът Бойко 
Борисов се закани, че може 
да развали договорите с 
електроразпределителните 
дружества, стана ясно, 
че държавата ще продаде 
дела си в тях. Засега само 
този в Е.ОН. Съдбата на 
държавния дял в ЧЕЗ 
и ЕВН ще се реши в 
движение.

Има обаче една добра 
и една лоша новина. 
Добрата е, че листването 
на Е.ОН на борсата, от 
една страна, ще донесе 
така желаните приходи 
в хазната. От друга - ще 
раздвижи позамрялата 
борсова търговия в 
България, която не успя 
да се вдъхнови дори 
и след резкия скок на 
европейските пазари 
заради безпрецедентите 

На прави-
телството 

му трябват пари, 
независимо откъ-
де ще дойдат, без 
значение дали сега 
е най-подходящият 
момент за продажба 
на дялове от ЕРП

pari.bg реплики

По темата „70% ще 
плащат работодателите 
първите 3 дни болнични” 

Това означава ли, че ще 
внасяме 70% от здравната 
вноска в бюджета за пър-
вите 3 месеца, а след това 
по 80%?

димитров   

Най-лошото е, че всичко 
ще е на гърба на бизнеса, и 
то най-ударени ще бъдат 
тези от белия бизнес. Е, 
това е УЖАСНИЯТ ПРОБЛЕМ 
на нашата държава!  Най-
страдащи са изрядните и 
работещи по правилата! А 
правилата са такива,че да 
даваш непрекъснато рушве-
ти на чиновниците. Докато 
не се променят законите 
в полза на белия бизнес, все 
цената ще плаща бизнесът 
и хората от народа! Да се 
чуди човек защо се отчис-
ляват здравни осигуровки, 
след като първите три дни 
пак бизнесът плаща???

Глава

▶

▶

▶

Биляна Вачева
bvacheva@pari.bg

 ексвицепремиерът и настоящ депутат Меглена  Плугчиева подкара пощен-
ското пате по време на откриването на 12-ото изложение за автомобилна и  зе-
меделска техника в русе. електромобилът е създаден в Dukati Energia по проект 
„интелигентна енергия за европа” и се тества в италия, Унгария, Белгия и у нас. 

СНИМкА РУМЕН НИкОЛАЕв

▶

мерки в подкрепа на 
еврозоната.

Дотук обаче с добрите 
новини. В България 
приватизацията се е 
превърнала в мръсна 
дума. Причини колкото 
искаш. Лошият имидж 
около продажбата на 
„Балкан”, БТК, все още 
непродадения „Булгартабак 
холдинг” и т.н. поставя под 
съмнение всяка следваща 
приватизационна сделка.

Въпреки че БТК беше 
продадена „прозрачно 
през борсата”, фактът, че 
заради протакането на 
сделката тя беше продадена 
за пъти по-малко, 
продължава да е актуална. 
Дали и сега с Е.ОН няма да 
се повтори този сценарий. 
За разлика от телекома 
обаче мажоритарният 

пакет от ЕРП е собственост 
на германци. Има много 
голяма вероятност, след 
като акциите бъдат качени 
за търговия, от Е.ОН да 
решат да ги купят обратно, 
за да избегнат публичния 
статут.   

Целта е да не се налага 
да представят отчетите 
си пред БФБ, КФН и т.н. 
Че кой иска някой да му 
гледа в чинията. Освен това 
акциите на германската 
E.ON се търгуват на 
борсата във Франкфурт. 
Няма логика дъщерното им 
дружество в България да се 
търгува на местната борса. 
Така че след листването 
предстои и делистване.

А от гледна точка 
на постъпленията в 
хазната те ще дойдат 
най-рано след 5 месеца. 

И то, ако Борисов не 
реши друго. Войната с 
ЕРП беше започната, след 
като стана ясно, че трите 
дружества не са платили 
нито лев дивидент на 
държавата. Това разгневи 
Борисов и той тръгна на 
кръстоносен поход срещу 
тях. Изпрати им цели 
орди от ДКЕВР, НАП и 
ДАНС, които трябваше да 
проверят дружествата и 
да докладват. Резултат от 
анализите все още няма. 

Ясно е, че държавата 
ще се раздели с дела си и в 
трите ЕРП. А че моментът 
не е особено подходящ, 
защото при криза цената 
на активите рязко пада, 
няма значение. На 
правителството му трябват 
пари, независимо откъде 
ще дойдат те. Трябват му 
сега и веднага.
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Повишаването на пенси-
онната възраст ще закърпи 
дефицита във фондовете на 
Държавното обществено 
осигуряване, но едва ли ще 
доведе до по-високи пенсии, 
както обещава правител-
ството. За да се случи това, 
е необходимо да се засили 
ролята на втория стълб в 
пенсионната система - раз-
ходопокривния, съветват 
експерти.

Планове
Засега правителството лан-
сира като част от неизбеж-
ната пенсионна реформа две 
основни промени. Първата 
е вдигането на осигурител-
ния стаж с три години от 
средата на 2011 г. Втората 
- ограничаването на ранното 
пенсиониране за работещите 
при първа категория труд от 
началото на 2011 г. 

По този начин ще бъде 
намалена субсидията, която 
държавният бюджет пре-
вежда за покриване на се-
гашните пенсии и която тази 
година достигна рекордните 
4.6 млрд. лв. Така 60% от 
парите за държавните пен-
сии се покриват от данъци 
и само 40% - от осигуровки. 
В условия на криза и падане 
на данъчните постъпления 
ситуацията става още по-
несигурна. 

По-мекият вариант
Правителството избира по-
мекия вариант - да увеличи 
осигурителния стаж, а той 
е и най-лесният за прилага-
не, казва бившият социален 

министър Иван Нейков. На 
практика обаче осигурител-
ният стаж и пенсионната 
възраст вървят ръка за ръка. 

Най-засегнати от промя-
ната ще бъдат българите, 
започнали работа чак след 
завършване на висшето си 
образование. Те няма да 
покрият новия осигурите-
лен стаж, въпреки че може 
да са стигнали годините за 
пенсия.

Работата още три години 
обаче едва ли ще се отрази 
на размера на пенсията, ако 
няма промяна в нивата на 
осигурителните доходи и 
осигурителните вноски. По 
сегашната формула за изчис-
ление всяка година осигури-
телен стаж носи 1.2% към 
пенсията. Така за три години 
допълнителен труд пенсиите 
ще нараснат с около 3.6%. 

Краткосрочна  
стабилност
Вдигането на осигурителния 
стаж без други промени в 
пенсионния модел ще бъ-
де краткосрочно решение и 
след пет години ще бъдем 
изправени пред проблема за 
ново увеличение на възраст- 
та за пенсиониране, е мне-

Без засилване на капиталови-
те схеми не може да се очакват 
по-високи пенсии 

Мила Кисьова
mkisiova@pari.bg

Проект
Наказания  
и бонуси 

От 1 юли 2011 г. правител-
ството има намерение да 
въведе нови изисквания за 
пенсиониране на лицата, 
работещи при условията 
на трета категория труд. 

Запазва се сегашната 
възраст за пенсионира-
не - за жени 60 години и 

▶

▶

за мъже 63 години. Вмес-
то необходимия по теку-
щото законодателство 
брой “точки”, съответно 
94 и 100, се въвежда изис-
кване за минимален осигу-
рителен стаж - 37 години 
за жените и 40 години за 
мъжете. 

Лицата, които са навър-
шили пенсионната въз-
раст, но не им достигат 
до 3 години осигурителен 
стаж, имат право на пен-

▶

сия в намален размер. За 
всяка година недостигащ 
осигурителен стаж разме-
рът на пенсията се нама-
лява с 2.4% (или с 0.2% на 
месец). 

Предвижда се бонус за 
лицата, изпълнили усло-
вията за години възраст 
и години осигурителен 
стаж, които продължа-
ват да работят, без да им 
е отпусната пенсия - с по 
2.4% на година.

▶

Споделям виждането, 
че трябва да се засили 
ролята на втория стълб 
в пенсионния модел. 
Отдавна предлагам цялата 
лична вноска за пенсия на 
осигурените лица, която в 
момента е 7.1%, да отива 
в универсалните пенси-
онни фондове. Това обаче 
трябваше да стане преди 
намаляването на вноските. 
Тези пари трябваше да 
влязат в личните сметки 
на осигурените, а чрез па-
зара щяха да подпомогнат 
бизнеса. 

Безусловното сваляне на  
осигуровките беше грешка

Свалянето на 
осигурител-
ните вноски 

у нас се случи по 
много нерациона-
лен начин

Йордан Христосков,  
бивш управител на нОИ 

Свалянето на 
осигурителните вноски 
у нас се случи по много 
нерационален начин.  Па-
рите директно бяха налети 
във фирмите и подобно 
безусловно намаление на 
вноските беше грешка. То 
не доведе до никакъв резул-
тат. Ето виждате последното 
падане на вноската с 2 про-
цента не доведе до 400 млн. 
лв. допълнителни приходи, 
а отвори подобна дупка в 
бюджета. Според мен рано 
или късно вноските отново 
ще бъдат вдигнати.

нието на икономиста Петър 
Ганев.

Христина Христова,  
бивш министър на труда и 
социалната политика, също 
е на мнение, че не трябва 
да се търси краткосрочна 
стабилност на системата, 
а да се мисли за бъдещето. 
Част от реформата трябва 
да бъде засилване на ролята 
на капиталовите схеми на 
пенсионно осигуряване, 
смята тя. Така например 
осигурителната вноска, ко-
ято постъпва в универсал-
ните пенсионни фондове 
по лични сметки на всеки 
осигурен човек, трябва да 
се увеличи двойно от се-
гашните 5 до 10%, казва 
Христова. В същото време 
трябва да се преразгледат 
портфейлите на тези фон-
дове и да им се даде въз-
можност да инвестират в 
инфраструктурни проекти, 
за да се осигури по-висока 
доходност.

Мнението за засилване на 
ролята на втория стълб се 
споделя и от Йордан Хрис-
тосков, бивш управител на 
НОИ. Отдавна предлагам 
цялата лична вноска, която 
всеки месец правят осигу-
рените лица, да отива само 
в универсалните фондове, 
казва той. 

В последните обявени 
планове на правителството 
обаче липсват намерения за 
промяна на съотношение-
то между парите, които се 
превеждат по лични вноски, 
и тези, които отиват в соли-
дарния фонд.

Пенсионната реформа 
трябва да се раздели на 
две - за сегашните пенсио-
нери и за бъдещите. 
За сегашните пенсионе-
ри няма какво друго да 
се направи, освен да се 
помага със Сребърния 
фонд и с данъци. При 
съотношение един рабо-
тещ на един пенсионер 
е очевидно, че вноската, 
която работникът прави 
този месец, няма да е 
достатъчна за пенсията 
на пенсионера следващия 
месец. 

За бъдещите 
пенсионери обаче трябва 
да се засилят капиталови-
те схеми, като вноската за 
универсалните пенсионни 
фондове се вдигне до 10% 
за сметка на тази в дър-
жавния фонд. Трябва да се 

Вноската за втория стълб 
да се вдигне до 10%

Пенси- 
онната 
рефор-

ма трябва да се 
раздели на две 
- за сегашните 
пенсионери и за 
бъдещите  

Христина Христова,
бивш министър на труда и соци-
алната политика 

ните сега има проблеми с 
фонд “Пенсии”. И без това 
намаление щеше да се 
стигне до големи дефици-
ти заради демографските 
проблеми.

Наред с тези промени 
трябва по-голяма реши-
телност за ограничаване 
на ранното пенсиониране, 
на инвалидните пенсии, 
на пенсиите, които се 
дотират от държавата. 
Осигурителната система 
трябва да се освободи от 
социалните плащания. 
Не съм много сигурна 
обаче дали действително 
правителството на ГЕРБ 
ще осъществи пенсионна-
та реформа, както не съм 
сигурна и за здравната 
реформа. Но подобна 
реформа е неизбежна, тя 
няма алтернатива.

дадат повече възможности 
за инвестиции на порт-
фейлите на пенсионните 
фондове, разбира се, не 
рискови, но например да 
им се разреши да участват 
в инфраструктурни проек-
ти. Не е вярно, че заради 
намаляването на осигури-
телните вноски през годи-
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Правителството гласу-
ва сериозни наказания 
за пенсиониране пре-
ди 37 години стаж 

Гърците поемат поредния 
удар от кризата, след като 
кабинетът реши да ореже и 
пенсиите. Министерският 
съвет прие последната част 
от пакета строги мерки в 
замяна на отпускането на 
заема от 110 млрд. EUR от 
МВФ и ЕС. Той предвиж-
да промени в пенсионното 
осигуряване, които в край-
на сметка ще доведат до 
падане на пенсиите като 
процент от получаваната 
заплата на 65% при 70-
80% сега. Макар че това 
ще стане чак от 2018 г., 
двата най-големи синди-
ката в южната ни съседка 
организират днес протести 
в Атина.

Санкции
Ще бъдат въведени два ос-
новни типа пенсии - основ-
на и пропорционална, като 
основната ще е 360 EUR 
месечно и ще е за всич-

ки навършили 65-годишна 
възраст. Пропорционалната 
пенсия ще се определя на 
базата на осигурителните 
вноски и стаж. Премахват 
се програмите за добро-
волно пенсиониране и се 
преразглежда списъкът с 
тежки и нездравословни 
професии. 

Законопроектът с ре-
формата в пенсионнооси-
гурителната система не 
предвижда увеличаване на 
пенсионната възраст, но 
въвежда “наказания” за ре-
шилите да се пенсионират 
преди навършване на 35 
години трудов стаж, както 
и поощрения за тези, които 
работят 40 години. Основна 
цел на реформата е да бъде 
спряно пенсионирането на 
работещи под 60-годишна 
възраст, затова ставките за 
изчисляване на размера на 
пенсията са много по-бла-
гоприятни при 37 до 40 
години осигурителен стаж. 
От предвижданата рефор-
ма ще загубят работещите, 
които излизат в пенсия при 
25-35 години осигурителен 
стаж, тъй като ще бъдат 

наказвани с 4.5 до 6% за 
всяка година предсрочно 
пенсиониране. 

Нов данък
От 1 август тази година 
влиза в сила извънредна 
удръжка върху пенсиите 
над 1400 EUR в Гърция. 
Вноската, наречена “пен-
сионерска солидарност”, 
ще се удържа всеки месец 
от пенсиите в държавния 
сектор по следната схема: 
3% за пенсии между 1400 
и 1700 EUR, 5% за пенсии 
между 1700 и 2300 EUR, 
7% за пенсии между 2300 
и 2900 EUR и 9% за пенсии 
над 2900 EUR. Уточнява 
се, че за първата категория 
размерът на пенсията след 
удръжката не може да бъде 
по-малък от 1400 EUR.

Мила Кисьова

Шок с пенсиите в ГърцияОграничения 
Първа 
категория труд 

От 1 януари 2011 г. ще 
бъде ограничено ранното 
пенсиониране за първа 
категория труд. 

В професионалните 
пенсионни фондове от 
втория стълб за рабо-
тещите при първа кате-
гория труд ще има въз-
можност за пенсионира-
не с 5 години по-рано при 
сегашни 8 години.

За втора категория 
труд няма да има промя-
на, възможността оста-
ва 3 години по-ранно пен-
сиониране.

В същото време пре-
ходният период за ранно 
пенсиониране от профе-
сионалните пенсионни 
фондове ще бъде удължен 
до 31 декември 2012 г. 

▶

▶

▶

▶

Вдигането на 
осигурителния стаж с 
три години няма да реши 
структурните проблеми 
в пенсионната систе-
ма. Това е решение за 
момента, което ще спаси 
бюджета за около 5 го-
дини. После ще се появи 
отново дискусията как 
хората по-дълго време да 
работят и да се осигуря-
ват и по-кратко време да 
получават пенсия. 

Конфликтът “малко 
работещи - много 
пенсионери” не може 
да бъде разрешен само 
по този начин, трябва 
да се направи нещо 
по-генерално. А това е 
да се засили ролята на 
тази част от пенсията, 
която се трупа по лична 
вноска, управлява се и 

Трябва да се направят 
по-генерални промени

Да се засили 
ролята на 
тази част от 

пенсията, която 
се трупа по лична 
вноска

Петър Ганев, 
икономист от ИПИ

я взимат, разбира се, като 
въведат някакви мини-
муми.

В момента в доста 
голяма степен пенсиите 
зависят от приходите в 
бюджета, а не толкова от 
процента на осигурител-
ната вноска. Например 
за тази година правител-
ството обещава да вдига 
пенсиите, ако бюджетът 
върви добре, но после 
става ясно, че няма да го 
прави.

Според мен 
увеличаването на 
вноската за втория стълб 
трябва да е за сметка на 
първия стълб и да се уве-
личава всяка година с по 1 
процент до 10%. Може да 
се направи и веднага, но 
ще е трудно.

носи доходност. Така в 
по-малка степен пенсии-
те на хората ще зависят 
от политиката на едно 
или друго правителство. 
А на хората трябва да им 
се даде възможност за 
по-голям избор - напри-
мер да избират каква 
пенсия и колко време да 

До септември ще 
бъдат подготвени 
законовите промени 
в пенсионния модел. 
основната цел е гаран-
тиране на дългосрочна 
финансова стабилност 
на българската пенси-
онна система и подобря-
ване на адекватността 
на пенсиите, заяви 
министърът на труда 
и социалната политика 
Тотю Младенов

СнИмка БОБИ ТОшеВ

▶
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Парите от фискалния ре-
зерв са добър начин за фи-
нансиране на дефицита, 
смятат в ГЕРБ. В опитите 
си да се справи с дупката 
в бюджета правителството 
провокира поредната дис-
кусия с критики и неясен 
краен резултат. 

Ново хрумване
При приемането на анти
кризисните мерки мина-
лата седмица кабинетът 
обяви, че подготвя и ранна 
актуализация на бюджета 
за тази година. Причината 
е, че само по този начин 
може да стане обявеното 
рязане на разходи в адми-
нистрацията. 

Според информация на 
в. “Сега” в проекта е за-
писано също намаляване 
на минималния размер на 
фискалния резерв на дър-
жавата с близо 2 млрд. лв. 
Причината са очаквани сла-
би приходи. 

От пресцентъра на фи-
нансовото министерство 
нито отрекоха, нито по-
твърдиха с мотива, че ня-
мат право да коментират, 
преди законът да бъде 
приет от Народното съ-
брание. 

Промените все още не са 
внесени в деловодството 
на парламента, но когато 
това се случи, ще разбе-
рем, каза пред в. “Пари” 
зам.председателят на бю-
джетната комисия Дими-
тър Главчев от ГЕРБ. Той е 
на мнение, че покриването 
на недостатъчни приходи с 
пари от фискалния резерв 
е подходяща тактика. В 
противен случай трябва да 
вземем заем, а това означа-
ва и лихви. Подобре е да 
използваме спестяванията 
на държавата, които ос-
вен това не носят печалба, 
обясни Главчев. 

Нова проба: ГЕРБ планира 
харчене на фискалния резерв
С парите трябва да бъде запушена дупката в бюджета

Подобре увеличавайте резерва
Виждаме какво се случва 
със страни, които нямат 
фискален резерв, напри-
мер Гърция. В момента, в 
който имат нужда от кеш, 
а нямат резерв, просто 
фалират на другия ден. 
Фискалният резерв е мно-
го важен за стабилността. 
Правителството, от една 
страна, намалява разхо-
дите в бюджета, от друга 
страна, ги увеличава  ку-
пува хеликоптери, строи 
спортни зали. Това увели-
чение на разходи трябва да 
бъде избегнато. Ако това 
стане, първо, няма да има-
ме такъв дефицит и второ 
 правителството може да 
ускори приватизацията 
и съответно да осигури 
увеличение на фискалния 
резерв, което да засили 
стабилността. Нищо не се 

Това ще е цената да не се вдига ДДС
Според мен нищо страш-
но няма да се случи. Ще 
може да се покрият част от 
разходите. Но негативната 
страна е, че котвата на 
валутния борд и на финан-
совата сигурност в дър-
жавата става 
помънич-
ка. Това 
може да 
се оцени 
негатив-
но от 
кредит-
ните 
аген-
ции. Но 
може би 

Това е риск за валутния борд
Официален такъв доку-
мент не съм виждал, а 
познавайки ГЕРБ, сигурно 
ще има много такива доку-
менти оттук нататък. Ясно 
е, че те така работят. Ще 
има явно много предло-
жения за различни видове 
актуализация. В послед-
ните десет месеца по 
всеки въпрос ГЕРБ 
имат по няколко 
предложения, 
които често са 
съвсем различ-

ни. Според мен това е тест 
да се види как ще реагира 
обществото. И тъй като е 
тест, ще им кажа подобре 
да не го правят. 
По принцип фискалният 
резерв не трябва да бъде 
пипан или трябва да бъде 

пипан минимално. 
Найлесно е 

да се харчи 
фискалният 
резерв, както 
са тръгнали, 
но какво 
правим, ка-
то свърши? 

Ние затова 
искаме да 
се направи 
анализ на 

ефектив-
ността на 
прави-
тел-

приватизира  в последни-
те 78 месеца, има нулеви 
приходи от приватизация. 
А ние имаме активи за 
десетки милиарди, като 
се започне от енергети-
ката, транспорта, инфра-
структура, “Булгартабак”, 
ТоплофикацияСофия, да 
не говорим за сгради, за 
мини, за гори. И оттам мо-
же да се осигурят средства 
за фискалния резерв и той 
да не пада под нива, които 
са рискови.
Възприятието на инвес-
титорите и на чуждите 
анализатори към България 
ще бъдат доста понега-
тивни, ако нямаме фиска-
лен резерв. Той вече беше 
намален веднъж 
с бюджета за 
2010 г. и ако 
бъде на-

мален с актуализацията, и 
ако се случи още веднъж, 
просто никой вече няма да 
вярва, че ние имаме резерв 
и че знаем какво правим.

▶ Георги Ангелов,
старши икономист в “Отворено 

общество”

отново анкета?
Минималният размер на 
фискалния резерв се опре-
деля в закона за бюджета 
и няма друго изискване за 
граница. Ако управлява-
щите решат, може дори да 
го изхарчат целия. 

В бюджета за 2010 г. е 
записано, че лимитът му 
е 6.3 млрд. лв., а офици-
алните данни на Минис-
терството на финансите 
към края на март сочат, 
че резервът е 6358.5 млн. 
лв, т.е. съвсем малко над 
минимума. 

Всеки опит тези пари да 
бъдат пипани обаче съз-
дава широка обществена 
съпротива. Такъв беше 
случаят с желанието на 
финансовия министър 
Симеон Дянков отпреди 
месеци да депозира част 
от резерва в търговски 
банки, за да носи приходи 
от лихви. При това тогава 
не ставаше дума за пре-

минаване на лимита. За-
ради критиките Дянков се 
отказа от идеята си. Това 
се случи и с редица пра-
вителствени предложения 
покъсно. 

Експертите, с които в. 
“Пари” се свърза, и сега 
са на мнение, че това може 
да е поредното проучване 
на общественото мнение. 
Повечето са против на-
маляването на фискалния 
резерв, защото парите в 
него са нещо като буфер за 
валутния борд и гаранция 
за финансова стабилност. 
Те може да бъдат и ре-
зерв при шокови ситуации, 
смята икономистът Георги 
Ангелов. 

Друг риск е, че харче-
нето на средства от фи-
скалния резерв действа 
като спирачка за чуждите 
инвеститори, които биха 
били особено полезни в 
момент на криза. 

Филипа Радионова

трябва да приемем този 
риск. Това сигурно ще бъ-
де цената да не се вдигне 
ДДС. При създалата се 
ситуация вероятно това е 
приемлива цена.
Няма опасност за ва-
лутния борд, тъй като и 

търговският баланс, и 
балансът по текущата 
сметка имат ниски 
дефицити. Така че 
няма непосредствена 
опасност, но разбира 
се, винаги е хубаво 
да имаш поголям 
резерв. 

Рискът от вдигане 

на данъци е поголям от 
гледна точка на заду-
шаване на стартиращия 
икономически растеж в 
страната. А той пък, от 
друга страна, очакваме да 
напълни и бюджета. Тоест 
ние искаме стабилност, 
но на повисоко ниво на 
икономически растеж, 
на повисоко ниво на 
балансиране на бюджета. 
Иначе другият вариант 
е да го стабилизираш на 
едно ниско ниво, което е 
порисковано от социал-
ноикономическа гледна 
точка. Аз мисля, че гаран-
тирането на нисък дефи-
цит за годината ще бъде 
достатъчно положителен 
сигнал за инвеститорите и 
едва ли би могло да доведе 
до отдръпване. 

▶ Георги Прохаски,
Център за икономическо развитие

ството и всички излишни 
структури да се съкратят. 
Това е устойчивото. Иначе 
фискалният резерв ще 
свърши и тогава какво ще 
правим. 
Колкото повече спада фи-
скалният резерв, толкова 
поголям става рискът за 
стабилността на фиска и 
въобще на валутния борд. 
Рисковете стават повече: 
ще падне кредитният 
рейтинг, ще се повишат 
лихвените нива. Лош знак 
е и за чуждестранните 
инвеститори, защото те 
гледат състоянието на 
държавата. Това, което 
в момента се вижда, е 
дефицит в бюджета плюс 
ударно харчене на фискал-
ния резерв.

▶ Мартин Димитров,
председател на сДс

 Записаният в бюджета минимум за фискалния резерв е 6.3 млрд. лв.   снимка емилия кОстаДинОва▶



Агроминистърът реже 
командировките в 
чужбина и секретар-
ките в регионалните 
служби 

Представители на браншо-
вите организации от пре-
работвателната индустрия 
няма да бъдат включени в 
бъдещата агенция по хра-
ните.  Това каза министърът 
на земеделието и храните 
Мирослав Найденов в отго-
вор на въпрос на в. “Пари” 
дали ще удовлетвори пред-
ложението на млекопрера-
ботвателите да участват в 
агенцията. 

Аргументи
Абсурдно е на бизнеса да 
му се възлагат контролни 
функции, защото ще се съз-
даде очевиден конфликт на 
интереси, никъде в ЕС и по 
света няма такова нещо, ар-
гументира се Найденов. Той 
допълни, че браншовиците 
могат да бъдат включени 
към експертните съвети. 

Криза  
За да бъде изпълнено  
орязването на разходите 
на ведомството с 20%, две 
изпълнителни агенции - 

растителната и съветите в 
земеделието, ще станат ди-
рекции, обясни министърът. 
Той допълни, че там, където 
има нужда от инспектори, 
ще бъдат назначавани, но 
пък ще бъдат орязани пред-
ставителните разходи, нама-
ляват се и командировките в 
чужбина. Ще има драстични 
съкращения на секретарки 
и шофьори, но на регио-
налните шефове, закани се 
министърът.

Светлана Трифоновска 
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Фирми може да съдят  
държавата заради европари
Обмисля се увели-
чаване на ресурса на 
фонд ФЛАГ в помощ 
на общините

Има реална опасност дър-
жавата да влезе в съдебни 
дела заради проблеми с 
усвояването на субсидиите 
от европрограмите. Адво-
кати вече са посъветвали 
туристическата компания 
Usit Colours, че има осно-
вания да потърси правата 
си по съдебен ред, тъй ка-
то субсидиите за фирма-
та по проект за въвеждане 
на международно признат 
стандарт са били орязани 
извън регламентираните 
срокове. Освен това вече 
трети месец не са получили 
обяснение защо въпреки 
изричното им питане. Към 
момента все още изчакваме 
и се надяваме на благопри-
ятна развръзка, коментира 
управляващият директор на 
Usit Colours Росица Панче-
ва. Тя се обърна с проблема 
си директно към министъра 
по управление на средства-
та от ЕС Томислав Дончев, 
който вчера се срещна с 
представители на бизнеса 
на работна закуска. Проек-
тът на Usit Colours е за 185 
хил. лв. и вече е изпълнен, 
а отказаната субсидия е от 
около 70 хил. лв.

Казуси и резултати
Kазуси като този на Usit 
Colours не са единици, при-
зна министър Дончев. За 
последните няколко месе-
ца вече съм натрупал 50 

Газът, парното и 
топлата вода с нови 
цени от 1 юли

Европари
24 общини  
получават  
88 млн. лв.  

нови 34 проекта бяха 
подписани по Програма-
та за развитие на селски-
те райони.

Те са на стойност над 
87.9 млн. лв., като субси-
диите ще достигнат до 
24 малки общини. 

средствата ще бъдат 
вложени в изграждане 
на водоснабдителна и 
канализационна мрежа, 
инфраструктура и други 
в селски райони. 

▶

▶

▶

Министерството на 
икономиката иска 
различна цена на 
топлата вода през 
лятото и зимата

Природният газ, парното 
и топлата вода ще бъдат с 
по-високи цени от начало-
то на юли. Това стана яс-
но на редовното заседание 
на Държавната комисия за 
енергийно и водно регули-
ране (ДКЕВР). 

Не може да се избегне 
увеличението на природния 
газ заради съотношението 
между долара и еврото и 
поскъпването на алтерна-
тивните горива, каза Ангел 
Семерджиев, председател 
на ДКЕВР. Според него си-
ньото гориво може да пос-
къпне между 10 и 15%.

Държавно  
предложение
По предложение на минис-
терството на икономиката 

може да се въведе различна 
цена на топлата вода през 
летния и зимния сезон. 
Лятната цена на водата се 
въвежда с цел оптимизи-
ране на работата на топло-
фикация, заяви министър 
Трайчо Трайков. По думите 
му регулаторният орган 
трябва да определи дали 
тя да се повиши, или да се 
намали.

Увеличения
През април правителството 
ограничи поскъпването на 
природния газ до 5.88%. 
Първоначално поисканото 
увеличение от “Булгаргаз” 
бе 24%. 

Причината за лекото пос-
къпване бе необходимостта 
от поносима цена на при-
родния газ за индустрията и 
бита в момент на криза. 

Тогава Семерджиев пре-
дупреди за нарастване на 
цената с още 15% в средата 
на годината.

Николета Цветкова

см книжа на бюрото си с 
различни оплаквания, каза 
той. Все пак не трябва да 
се получава така, че всички 
проблеми да опират до ми-
нистъра, допълни Дончев.

В момента се подгот-
вят промени в наредбите, 
свързани с Програмата за 
развитие на селските ра-
йони (ПРСР), и ако те се 
въведат със задна дата, 
бизнесът ще бъде още-
тен и може да си потърси 
правата по съдебен път, 
коментира за в. “Пари” 
Красимир Киряков, пред-
седател на Българската 
асоциация на консултанти-
те по европейски програ-
ми (БАКЕП). Става въпрос 

за въвеждането на нови 
критерии за свързаност на 
предприятията, които при 
подаването на проектите и 
одобрението им не са били 
в сила. Ако се приложат 
обаче със задна дата,  ще 
бъдат орязани субсидиите 
поне по около 30 проекта, 
каза Киряков. 

Стари проблеми  
на нов глас
Процедурите при съгла-
суване и одобряване на 
тръжната документация 
са изключително сложни 
и дълги, оплакаха се още 
представителите на бизне-
са пред министър Дончев. 
Консултанти отбелязаха и 

че исканото съфинанси-
ране от 15% затруднява 
70% от малките общини 
в България. 

Министър Дончев ко-
ментира, че се обмисля 
от началото на следва-
щата година ресурсът на 
фонд ФЛАГ в подкрепа 
на общинските европро-
екти да бъде увеличен. 
Той още веднъж акценти-
ра на предстоящите про-
мени в постановленията 
на Министерския съвет, 
свързани с усвояването на 
европарите, и сподели, че 
има амбиция до края на 
годината да има закон за 
еврофондовете.

Дарина Черкезова

▶ За последните няколко месеца вече съм натрупал 50 см книжа на бюрото си с раз-
лични оплаквания, каза министър Дончев

сряда 12 май 2010  pari.bg

Без браншовици в 
агенцията по храните

снимка Емилия косТадинова

 Ангел Семерджиев, председател на ДКЕвР▶
снимка марина ангЕлова
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Държавата 
продава 
акциите си  
в Е.ОН
Правителството ще листва 
на борсата дела си в Е.ОН 
България, съобщи министъ-
рът на икономиката, енер-
гетиката и туризма Трайчо 
Трайков. Държавата държи 
33% от електроразпредели-
телното дружество, което 
обслужва Североизточна 
България. По думите на 
Трайков обсъждани са раз-
лични варианти за прива-
тизацията на дела на дър-
жавата в ЕРП. Според него 
най-бързият е служебно 
листване на миноритарния 
дял. Това означава, че той 
ще бъде качен за търговия 
на борсата от Агенцията за 
приватизация. Това гласят 
допълнителните разпоред-
би към Закона за привати-
зация. В тях е посочено, 
че дружествата, чийто дял 
ще бъде раздържавен чрез 
борсата, може да се вписват 
като публични служебно по 
инициатива на Агенцията 
за приватизация. А не както 
това е прието да става по 
Закона за публично предла-
гане на ценни книжа. 

Приходи за бюджета
По думите на Трайков при-

ходите от продажбата на 
дела ще са колкото са при-
ходите от приватизацията 
на „Булгартабак холдинг”. 
Тютюневият холдинг се 
оценява между 80 и 100 
млн. лв. 

Очаква се от 3 до 5 месеца 
акциите на Е.ОН да бъдат 
качени на Българската фон-
дова борса. Ръководството 
на компанията поддържа 
връзка с правителството, но 
все още няма окончателни 
резултати, коментираха за 
в. „Пари” от Е.ОН.

Трайков обясни, че пред-
стои да се избере инвести-
ционен посредник, който 
трябва да се заеме с пър-
вичното публично предла-
гане на акции, или т.нар. 
IPO. 

Каква ще е цената на ак-
циите, също е рано да се 
прогнозира, тъй като тя 
се изчислява на базата на 
финансовите показатели 
на дружеството, допълни-
ха те.

Очаква се към Е.ОН да 
има голям инвеститорски 
интерес, а IPO ще раздвижи 
замрялата борсова  търго-
вия, коментираха брокери. 

Каква е печалбата
Общата печалба на двете 
дружества от групата Е.ОН 
- „Е.ОН България мрежи” 
и „Е.ОN България продаж-
би”, за 2008 г. е 30 млн. лв. и 
за 2009 г. - 25 млн. лв. 

За миналата година пе-
чалбата на „Е.ОН България 
мрежи” се е повишила с 12 
млн. лв. спрямо 2008 г. Тя 
стига 35 млн. лв. Другото 
дружество обаче е реали-
зирало 5 млн. лв. загуба 
за 2009 г. Година по-рано 
„Е.ОН България продаж-
би” е било на плюс 2 млн. 
лв.

Другите дружества
Засега не планираме 
листването на държавните 
дялове в другите две ЕРП 
- ЧЕЗ и ЕВН, уточни ми-
нистърът. Той каза, че има 
вариант мажоритарният 
акционер да изкупи дела 
на държавата. 
Ще има преговори и с дру-
гите две електроразпреде-
лителни дружества, но не 
бихме искали наведнъж да 
изсипваме и трите друже-
ства на борсата, допълни 
Трайков. Приватизацията 

Очаква се от 3 до 5 месеца  
книжата на компанията  
да бъдат качени на БФБ

Евросъюзът обмисля 
да премахне визовия 
режим за руснаците

Визите за руснаци ще се 
издават по електронен път. 
Това каза министърът на 
икономиката, енергетиката 
и туризма Трайчо Трайков. 
Министерството на външ-
ните работи най-накрая 
се вслуша в съветите на  
туроператорите и даде карт-
бланш документите за визи 
да се подават както през 
консулствата, така и през 
изнесения визов център, 
управляван от аутсорсин-
говата компания VFS. Трай-
ков обясни, че ако туристи-

ческите компании изберат 
да подават документи до 
консулствата, ще избегнат 
плащането на допълнител-
на такса от 19 EUR.

Жертва
Проблемът с по-високите 
такси и отмяната на елек-
тронното попълване застра-
шаваше туристическия се-
зон и имаше опасност през 
лятото да сме свидетели на 
рязък отлив на руски турис-
ти от българските курорти. 
Затова преди близо две сед-
мици за решаването на про-
блема туроператорите дори 
предложиха да поемат за 
своя сметка допълнителните 
разходи, които ще възникнат 

Руските визи ще се издават  
по електронен път

 Приходите от                                                       продажбата на държавния дял в Е.оН ще са толкова, колкото постъпленията от 
привазитацията                                                     на „Булгартабак холдинг”, каза Трайчо Трайков
▶

Бойко Борисов: Да 
бяха негодували, 
когато предишното 
правителство вдигна 
пенсиите

Последното орязване на 
бюджета на министерство-
то на образованието с близо 
10% доведе до протести. 
От над 361 млн. лв. пари-
те на институцията стават 
малко над 325 млн. лв. Или 
иначе казано, средствата 
за просвета намаляват с 
около 36 млн. лв. Това е 
записано в постановление 
номер 76 на Министерския 
съвет от 20 април 2010 
г. При встъпването си в 
длъжност обаче правител-
ството на Бойко Борисов 
обяви, че образованието ще 
е приоритет на настоящо-
то управление. „Вузовете 
трябваше да протестират 
в деня, в който вдигаха с 
900 млн. лв. пенсиите, или 
в деня, когато си тръгна 
предишното правителство”, 
заяви в отговор на митинга 
Борисов. Иначе подкрепи 
студентите с думите, че и 
техният глас трябва да бъде 
чут от хората.

Митинг
Вчера студенти и препода-
ватели от Софийския уни-
верситет обединиха сили 
и излязоха с лозунга „По-
литиката днес убива обра-
зоването утре” пред ректо-
рата на висшето училище. 
Протестът беше подкрепен 
с две ръце и от ректора на 
най-големия университет 
у нас проф. Иван Илчев. 
„Повод за негодуванието 

ни не са парите, а липсата 
на политики за излизане от 
кризата. Разбирам, че съ-
кращенията са необходими 
в такъв тежък период”, каза 
пред в. „Пари” проф. Илчев. 
Въпреки това в обръщени-
ето си към протестиращите 
той заяви, че СУ е на 282-ро 
място сред университети-
те в Европа.  Преди него 
в ранглистата на висшите 
училища нямало по-лошо 
финансиран университет, а 
след него се били наредили 
в пъти по-добре обезпечени 
университети. Държавната 
субсидия на СУ беше нама-
лена с над 4 млн. лв. Така 
от 41 млн. лв. тя става 37 
млн. лв. Като изход Съве-
тът на ректорите предложи 
връщане на платеното обу-
чение.

Намаляване  
на издръжката
Намаляването на парите за 
образование щяло да се от-
рази пагубно на годишната 
издръжка на работещите в 
университетите и на студен-
тите. От 2100 лв. тя щяла да 
стане 1885 лв. Това каза 
по време на протеста доц. 
Лилия Вълчева, председа-
тел на синдиката „Висше 
образование” към КНСБ. Тя 
подчерта, че във вузовете у 
нас работят около 21 500 
души, а студентите в цялата 
страна са 150 000. Проте-
стът беше подкрепен и от 
учените от БАН. Бюджетът 
на академията също олекна 
с над 7 млн. лв. Досега той 
беше малко над 67 млн. лв. 
Те ще организират свой 
митинг на 19 май.

Елена Петкова

Студенти протестираха 
срещу орязването  
на парите за просвета

на миноритарните дялове 
на държавата чрез борсата 
е една от антикризисните 
мерки на правителството, 
която се очаква да доне-
се 250 млн. лв. приходи в 
бюджета.

Една стъпка напред
Освен приватизацията на 
Е.ОН ще се пристъпи към 
раздържавяване и на „Бул-
гартабак холдинг”. Трайков 
беше категоричен, че до 
края на годината ще бъде 

С лозунга „Политиката днес убива образованието 
утре” хиляди студенти и техните преподаватели 
от СУ протестираха срещу орязването на парите за 
просвета                    снимка Емилия костадинова

▶

от издаването на визи в кон-
сулските служби в Москва и 
Санкт Петербург.

в синхрон
Евросъюзът обмисля пре-
махване на визите за рус-
наци, съобщи EUobserver. 
Полша предлага промените 
да включват и други бивши 
съветски републики, като 
Украйна. На предстоящата 
среща на върха в Ростов 
на Дон на 31 май Москва 
може да получи пътна карта 
за безвизови пътувания. 
Документът представлява 
списък с реформи, които 
страната трябва да пред-
приеме, за да може да се 
възползва от облекчения 

режим. Мерките включват 
въвеждане на биометрични 
паспорти, приемане на за-
кони за защита на данните 
и подобряване на сигур- 
ността по границите. Гер-
мания, която досега не беше 
заела твърда позиция по въ-
проса, подкрепя отпадането 
на визите за руснаци.

Биляна вачева

19
▶ EUR ще спестят туро-
ператорите, ако подават 
документи за визи в кон-
сулството
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Кризата сви загубите 
от софтуерно  
пиратство с 15%
Пазарният дял на 
нелегалния бизнес 
софтуер у нас падна 
до най-ниските нива в 
историята си 

Спад на пропуснатите пол-
зи от използване на нели-
цензиран софтуер. Спад и 
на пазарния дял на нелегал-
ни приложения у нас - това 
е резултатът за 2009 г. спо-
ред данните от ежегодния 
доклад на анализаторската 
компания IDC за софтуер-
ното пиратство, поръчан от 
Сдружението на издателите 
на бизнес софтуер (СИБС). 
В него членуват компании 
като Microsoft и Adobe, кои-
то са сред производителите 
на най-използваните софту-
ерни продукти в света.
 
Първи спад
С 1 процентен пункт до 
67% се е свил пазарният 
дял на нелегалния софтуер 
в България към края на 
миналата година, показват 
резултатите от проучването 
на IDC. Загубите или по-
скоро пропуснатите ползи 
от софтуерната индустрия 
са паднали още повече - с 
15% до 115 млн. USD. Този 
резултат се дължи най-вече 
на свиването на пазара на 
подобни продукти заради 
кризата, коментира Соко-
лов. Точна статистика за 
движението на софтуерния 
пазар няма, но прогнозите 
за миналата година бяха 
за спад на продажбите от 
порядъка на 10%. Софту-
ерната индустрия не бе тол-
кова засегната за разлика от 
дистрибуцията на хардуер, 
която претърпя по-драстич-
ни спадове през миналата 
година. 

Логично продължение
Спадът на софтуерното пи-
ратство в България е ло-
гично продължение на раз-
витието на ситуацията от 
последните няколко години, 
казва Соколов. По думите 
му свиването на обема на 
черния пазар е комбинация 
от мерките на държавата, 
кампаниите на правоноси-
телите, преференциалните 
условия за покупка. Наблю-
дава се и проява на завише-
на корпоративна култура 
от страна на българския 
бизнес, твърди той. Компа-
ниите все повече осъзнават, 
че софтуерът е средство за 
производство като хардуер, 
автомобили и др., коментира 
Соколов. Въпреки положи-
телната тенденция за спад 
на софтуерното пиратство 
страната ни е доста далеч от 
средното ниво на използва-
не на нелицензиран софтуер 
в Европейския съюз, където 
35% от приложенията се из-
ползват нелегално, показва 
статистиката на IDC. Няма 
изгледи скоро да паднем до 
този процент, твърди Со-
колов. 

Противоречие
Ден преди публикуването 

 Приходите от                                                       продажбата на държавния дял в Е.оН ще са толкова, колкото постъпленията от 
привазитацията                                                     на „Булгартабак холдинг”, каза Трайчо Трайков
▶

снимка марина ангелова

По света
Ръст на 
нелегалния 
софтуер

До 43% е скочил пазарни-
ят дял на нелегалния соф-
туер, използван по света, 
показват данните на IDC.

според анализатори-
те причината за скока 
от 2 процентни пункта 
е фактът, че пазарът на 
персонални компютри е 
нараствал най-бързо в 
страните с най-високо 
ниво на пиратство.

в изследването на ком-
панията участват общо 
100 държави, в 54 от 

▶

▶

▶

които е отчетен спад на 
употребата на нелегален 
софтуер.

Загубите, или по-точно 
пропуснатите ползи, 
на софтуерната индус-
трия от използването 
на пиратски софтуер 
през 2009 г. възлизат на 
51.4 млрд. USD, показват 
данните на анализато-
рите.

най-ниско е нивото на 
пиратството в саЩ 
(20%), Япония и люксем-
бург (по 21%).

най-голям е пазарът 
на нелегален софтуер в 
грузия, Зимбабве и мол-
дова, където над 90% от 
използвания софтуер е 
нелегален.

▶

▶

▶

на данните на IDC обаче 
от Международната асо-
циация на музикалната ин-
дустрия (IFPI) излязоха с 
друга статистика - че Бъл-
гария е на първо място по 
музикално пиратство в ин-
тернет в Европа. Над 90% 
от музиката, сваляна през 
интернет у нас, е незаконна, 
а легалните продажби на 
всички видове носители 
са се свили с над 40% през 
миналата година, показва 
статистиката на асоциаци-
ята. Пазарът на дигитална 
музика у нас обаче се оце-
нява на едва 700 хил. USD, 
твърдят от IFPI. 

Именно интернет пират-
ството е най-големият трън 
в очите на звукозаписната 
индустрия. При бизнес соф-
туера обаче нещата не стоят 
точно така, смята Соко-
лов. Според него интернет 
пиратството рефлектира и 
върху бизнес софтуера, но 
не в такава степен. Надали 
всеки бизнес ще се довери 
на програми, свалени през 
торенти, казва Соколов. 

Мерки 
Според представителя на 
СИБС за страната ни пра-
вителството на Бойко Бо-
рисов е засвидетелствало 
пълна подкрепа за борба 
с пиратството в България. 
Тя е декларирана от въ-
трешния министър Цветан 
Цветанов и от културния 

Вежди Рашидов, които са 
подписали меморандуми 
с организацията, която той 
представлява. Остава сега 
думите да се превърнат  в 
дела, коментира Соколов. 
Преди около 2 седмици се 
заговори за въвеждане на 
следене на потребителите 
в интернет с цел огранича-
ване на пиратството, както 
и за затваряне на най-голе-
мите торент тракери у нас - 
arenabg.com и zamunda.net. 
Собственикът на единия от 
тях - arenabg.com - Елиан 
Гешев обаче коментира, че 
сайтът му няма как да бъде 
спрян. 

Според него един от спо-
собите за намаляване на 
процента нелегален соф-
туер у нас е въвеждането 
на различни алтернативни 
методи в борбата с неза-
конния софтуер. Сред тях 
е данъчната инициатива, 
която помага за увеличава-
не на приходите от данъци 
върху покупката на софтуер 
в хазната, твърди той. Спо-
ред Соколов благодарение 
на подобни мерки в Сърбия 
делът на нелегалния софту-
ер е паднал с 3-4 процентни 
пункта за няколко годи-
ни. За борба с пиратството 
трябва повече превенция, 
по-голяма масовост на пре-
вантивните мерки, откол-
кото изолирани единични 
полицейски проверки, за-
вършва Соколов. 

избран купувач за „Бул-
гартабак”. В момента се 
работи по изготвянето на 
правен анализ и меморан-
дум, което ще отнеме около 
50 работни дни.  Поискали 
сме информация от всички 
министерства дали не искат 
да приватизират и други 
свои дружества. Към мо-
мента имаме отрицателен 
отговор от МФ и МВнР и 
никакъв отговор от другите 
ведомства, обясни минис-
търът.

Затягане  
на коланите
Трайков припомни, че през 
есента на 2009 г. са съкра-
тени малко над 15% от пер-
сонала, но не щатни брой-
ки. Във второстепенните 
разпоредители с бюджет-
ни средства са съкратени 
около 8% от персонала. 
Сега предстои втори етап на 
преструктурирането, който 
включва сливането на аген-
ции, като например Държав-
ната агенция за метрологи-

чен и технически контрол 
ще премине към Българския 
институт по метрология, а 
службата по акредитация  
ще се обедини с Комисията 
за защита на потребители-
те. Така ще се оптимизират 
90 щатни бройки, което ще 
подобри приходната част на 
министерството с 1 млн. лв. 
Трайков допълни, че според 
новия бюджет МИЕТ ще 
ползва до 80% от одобрения 
за 2009 г.

Биляна вачева

За третия лъч на метрото 
се състезават шест фирми
Строителят  
на метродиаметъра 
трябва да стане ясен 
до края на юни

Шест фирми и обединения 
са проявили интерес към 
проектирането на третия 
лъч от метрото, съобщи-
ха от Столичната община. 
Трасето трябва да свързва 
столичните квартали „Кня-
жево” и „Левски”. А част 
от него ще е т.нар. леко ме-
тро. Тръжна документация 
за строителството на този 
участък беше закупена от 
девет кандидата. 

Участниците
Фирмите, които са пода-

ли своите оферти, са от 
Германия, Испания, Чехия, 
Италия и Великобритания.  
Български фирми участват 
като подизпълнители или в 
консорциум с чуждестран-
ните компании. 

Фирмите са: германската 
„Пойри инфра”, чешката 
„Метропроект Прага”, кон-
сорциум между испанската 
фирма „Иберинса” и бъл-
гарската „Евротранспро-
ект”, британското друже-
ство „Мот Макдоналд”, 
обединението „Проектно”, 
в което влизат италианската 
фирма „Текнолаб инжене-
рия” и българската „Екоп-
роконсулт” и обединението 
между испанските фирми 
„Ептиса” и „Сенер”.

Резултати 
До края на юни трябва да 
бъде избран изпълнителят 
на обществената поръчка 
за изграждане на третия лъч 
от метрото. 

Задължения
Избраният строител тряб-
ва да направи проучване 
на пътническите потоци, 
съобщиха от Столичната  
община. Освен това ще е 
длъжен да проследи транс-
портното натоварване по 
маршрутите на градския 
транспорт и по линията на 
третия метродиаметър. 

Проектът предвижда и 
изготвяне на идеен проект 
за леко метро.

Николета Цветкова

 Софтуерното пиратство у нас намаля за пръв път 
от две години насам, показва статистиката на  
анализаторите от IDC                     снимка  ReUteRS

▶
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Министър-председателят Саркози обеща замразя-
ване на разходите, но не драстични съкращения
▶

Доклад на бившия 
еврокомисар Ма-
рио Монти очертава 
мерките, необходими 
за избягване на наци-
оналния протекцио-
низъм
Европейският общ пазар се 
намира в решителен момент 
от своето развитие. Необхо-
дими са мерки за увелича-
ване на продуктивността и 
конкурентоспособността на 
покосените от кризата ико-
номики на страните членки 
на Европейския съюз. Това 
са изводите в доклада на 
италианския комисар Марио 
Монти за състоянието на 
единния европейски пазар.

Докладът 
Документът беше пред-
ставен пред председателя 
на Европейската комисия 
Жозе Мануел Барозу преди 
срещата на комисията за 
вътрешния пазар в поне-
делник. Основавайки се 
на множество проведени 
консултации, в него Монти 
прави нови законодател-
ни предложения за подо-
бряване на единния пазар 
в Европа. Основните са 
премахване на пречките за 
икономическия растеж и за 
въвеждането на иновации. 

Предложения 
Докладът предлага нова 
стратегия за запазване на 
свободната търговия в ев-
роблока от рисковете, които 
носи икономическият наци-
онализъм, и прилагането й в 
нови области, които са клю-

чови за растежа на общност-
та. Някои от тези мерки не са 
считани за важни за единния 
пазар, но сега трябва да се 
включат в стратегическите 
цели, коментира авторът. То-
ва са единен дигитален пазар 
и подкрепа на зеленото про-
изводство, т.е. технологии с 
по-малко отделяне на вредни 
емисии, икономични и без да 
замърсяват околната среда. 
Много неща са направени 
от създаването на единния 
европейски пазар през 1992 
г., но все още не се използва 
пълният капацитет в много 
области, като свободното 
движение на хора, стоки и 
услуги. 

Мерки 
Необходимо е съгласуване-
то между икономическите 
свободи на общия пазар и 
правата на работещите спо-
ред законите на европейския 
съд, както и хармонизиране 
на данъчната основа и мини-
малните размери на корпора-
тивния данък. Подобряване-
то на единния пазар зависи 
от политическата воля на 
страните членки, коментира 
бившият еврокомисар по 
вътрешния пазар. Днешната 
криза предлага сериозно 
изкушение, а именно за-
гърбване на единния пазар 
и търсене на убежище в 
националния протекцио-
низъм - така председателят 
на ЕК Барозу коментира 
значимостта на докумен-
та. Докладът трябва да се 
разглежда в рамките на но-
вата стратегия за устойчив 
растеж и работа, озаглавена 
Europe 2020.

Предвижда се рефор-
миране на пенсионна-
та система и вдигане 
на възрастта за пенси-
ониране

Президентът на Франция 
Никола Саркози отхвърли 
твърденията, че неговото 
правителство ще предпри-
еме нови сурови фискални 
мерки след вече обявеното 
замразяване на разходите.

Ние имаме ясна цел и тя 
е да оздравим публичните 
си финанси, заяви той на 
среща с профсъюзите и 
ръководителите на бизнеса 
в Елисейския дворец. То-
ва беше нашата цел преди 
кризата и сега не се е про-
менила. 

Дебат
Миналата седмица минис-
тър-председателят Франсоа 
Фийон обяви замразяване 
на публичните харчове за 
следващите три години - от 
2011 до 2013 г. Мярката це-
ли да доведе до овладяване 
на нарастващия бюджетен 
дефицит. 
Опозицията обвини каби-
нета, че предвижда сурова 

Франция няма да предприема 
по-строги ограничения

История
Кой е  
Марио  
Монти  

Бивш еврокомисар по 
вътрешния пазар (1995-
1999).

Бивш еврокомисар по 
въпросите на конкурен-
цията в периода 1999-
2004 г. 

Миналия октомври 
Жозе Мануел Барозу 
му възложи да подгот-
ви доклад за бъдещето 
на единния европейски 
пазар.

▶

▶

▶

Помощ
Атина иска 
задействане на 
спасителния план
Гърция поиска първия 
транш по спасителния план, 
приет от Европейския съюз 
и Международния валутен 
фонд. Траншът възлиза на 
20 млрд. EUR. От цялата 
първа вноска ЕС дава 14.5 
млрд. EUR, а МВФ - 5.5 
млрд. EUR. Представихме 
молбата си пред Европей-
ската комисия, ЕЦБ и МВФ. 
Помощта ще бъде на разпо-
ложение на страната до дни, 
обяви източник на гръцко-
то финансово министер-
ство, пожелал анонимност. 
Страната се нуждае от 9 
млн. EUR, за да плати внос-
ка по заем и още десетки 
милиарда през следващите 
месеци, след като достъпът 
й до дълговите пазари бе 
затворен заради високите 
премии, искани от инвести-
торите. 

Решение
Германия одобри 
подкрепата  
за Гърция
Германското правителство 
вчера одобри дела, който 
страната трябва да внесе 
към общия спасителен 
план за Гърция, приет в 
неделя. Сумата възлиза на 
123 млрд. EUR от общия 
пакет от 750 млрд. EUR, 
отпуснат от Европейския 
съюз и Международния 
валутен фонд, съобщи 
правителствен източник, 
пожелал анонимност. 
Решението ще бъде пред-
ставено на парламента 
и се предполага да бъде 
обсъдено следващата сед-
мица. Канцлерът на стра-
ната Ангела Меркел помо-
ли парламента да не бави 
необходимото одобрение, 
след като еврото и борси-
те в Европа вчера тръгна-
ха отново надолу. Меркел 
коментира, че тази стъпка 
е необходима за стабили-
зиране на единната валута.  

Връзки
Русия търси 
ядрено 
сътрудничество
Надяваме се Русия да си 
сътрудничи със Сирия в 
нефтения и газовия биз-
нес, както и в бизнеса с 
атомната енергия, това 
заяви вчера руският пре-
зидент Дмитрий Медве-
дев, който е на посещение 
в Сирия от понеделник. 
Той обаче не даде пове-
че подробности какво 
е обсъждано относно 
сътрудничеството в атом-
ния сектор. Руските нови-
нарски агенции цитират 
президента на Сирия 
Башар ал Асад, който 
обяснил, че са дискутира-
ли изграждането на елек-
троцентрали в страната, 
включително и ядрени. 
Според Медведев всяка 
страна има право на про-
грами за използване на 
ядрената енергия за мирни 
цели. САЩ и някои евро-
пейски страни третират 
Сирия като потенциален 
източник на тероризъм.

▶ Докладът на Монти, 
изготвен по поръчка на 
ЕК, очертава мерките за 
хармонизиране на един-
ния европейски пазар 

сниМки BloomBerg

1992
▶ година е началото на 
общия европейски  
пазар

Кризата отново постави фокуса 
върху единния европейски пазар 

Страните, които не 
използват единната 
валута, се замислят 
дали си струва да я 
приемат

Включването в европейския 
клуб на страните с единната 
валута дълго време е би-
ла заветна цел за повечето 
страни от Европейския съ-
юз, които бяха извън еврозо-
ната. Но след разразилата се 
дългова криза на евроблока 
някои държави, които са 
извън него, вече проявяват 
признаци, че не бързат да 
вземат такова решение. 

Днес ползите от приема-
нето на еврото не изглеждат 
така привлекателни, както 
преди. В началото на светов-
ната криза през 2007 и 2008 г. 
малките страни, използващи 
единната валута, се чувст-
ваха защитени от разликите 
при валутните курсове.

Благодарение на Гърция, 
която почти стигна до бан-
крут, излязоха на бял свят и 
недостатъците на членството 
в еврозоната. За да получи 

спасителния пакет от 110 
млрд. EUR, Атина трябва 
да предприеме драконов-
ски мерки за съкращения на 
разходите. Условията, нало-
жени на страната от МВФ, 
са много по-сурови от тези, 
поставени на Унгария и Ру-
мъния миналата година при 
отпускането на помощ. 

Министър-председате-
лят на Полша Доналд Туск 
обяви преди седмица, че 
членството на страната му 
в еврозоната не е приори-
тет. Българският премиер 
Бойко Борисов също заяви 
миналия месец, че плано-
вете за приемане на еврото 
засега се отлагат. Вацлав 
Клаус, президентът на Че-
хия, коментира, че проектът 
за единна европейска валута 
се е провалил отдавна. А 
Великобритания от години 
не желае да се включи сред 
страните, използващи един-
ната европейска валута. 

Анкета през април показва, 
че 55% от запитаните са 
против присъединяването 
към еврото срещу 38%, ко-
ито са за това решение. 

Гръцките проблеми 
охладиха ентусиазма 
за еврозоната

програма за съкращения, 
която ще бъде много бо-
лезнена за обикновените 
семейства. 

Саркози отговори, че не се 
предвиждат мерки за стро-
ги икономии. Ние трябва 
да въведем не политика на 
ограничения, а отговорна 
политика, защото на карта 
е заложено доверието, ко-
ментира той. 

Криза
Като повечето европейски 
страни и Франция се бори 
с голям бюджетен дефицит. 
За тази година се очаква той 
да стигне 8%. Целта, която 
правителството си е поста-
вило, е да го намали до 6% 

през следващата година и 
през 2013 да е под приетия 
от ЕС лимит от 3%. 

Правителството все пак 
предвижда мерки за на-
маляване на разходите. Те 
включват край на помощи-
те са хора с ниски доходи, 
реформиране на пенсион-
ната система и вдигане на 
възрастта за пенсионира-
не, която в момента е 60 
години. Според френския 
президент това е единстве-
ният начин да бъде спасена 
пенсионната система, ко-
ято тази година ще отчете 
дефицит от 11 млрд. EUR. 
Планираните промени  
очаквано срещат съпроти-
вата на профсъюзите.
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Компании 
и пазари

Големите търговски вериги 
се сдобиха със сдружение
Борбата със сенчестата икономика в сектора е основната цел  
на организацията за модерна търговия 
Девет от най-големите 
търговски вериги се обе-
диниха в сдружение, което 
да защитава общите инте-
реси на компаниите. Фир-
мите, които влизат в ново-
създаденото “Сдружение 
за модерна търговия”, са: 
“Метро Кеш енд Кери”, 
“Билла”, “Практикер”, 
“Карфур”, “Кауфланд”, 
“Лидл”, “ХИТ” и “Мосю 
Бриколаж” и "Баумакс". 

Това обединение по 
никакъв начин няма да 
нарушава конкурентни-
те взаимоотношения на 
фирмите в него, обеща 
Емилиян Абаджиев, гене-
рален директор на “Ме-
тро” и председател на УС 
на сдружението. И добави, 
че трябва да се следват 
принципите на свобод-
ната пазарна икономика, 
а неин двигател е конку-
ренцията.

Цели 
Целта на сдружението не 
е създаване на монополи-
зъм, обясниха учредители-
те. Чрез него търговските 
вериги ще искат от държа-
вата съдействие за огра-
ничаване на сивия сектор. 
Към момента статистика 

Обеди-
нението 

по ника-
къв начин няма 
да нарушава 
конкурентните 
взаимоотноше-
ния на фирмите 
в него

Емилиян абаджиев,
генерален директор на “Ме-
тро” и председател на УС на 
сдружението

Решение
“Унифарм” ще 
увеличи капитала 
си 6 пъти 
“Унифарм” АД ще 
увеличи капитала си 
6 пъти до 6 млн. лв. 
чрез собствени сред-
ства. Това е една от 
точките в предстоящо-
то общо събрание на 
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mivanov@pari.bg
тел. 4395-867

Реклама:
Станислава атанасова
satanasova@pari.bg
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за това какъв е делът на 
сенчестия бизнес сектор, 
няма. Учредителите по-
искаха държавата да води 
разумна данъчна полити-
ка, което би направило 
страната привлекателна за 
инвеститорите. 

 
Държавна  
отговорност
Членовете на сдружени-
ето искат държавата да 
им подсигури нормални 
условия за развитие на 
пазарната икономика. Ста-
билността е основна пред-

поставка за развитието на 
икономиката на всяка дър-
жава, заявява д-р Емилиян 
Абаджиев. 

Очакванията на члено-
вете са държавата да раз-
вива инфраструктурата, 
която да е предпоставка и 
за тяхното развитие.

Връзки  
с доставчици
На въпроса за оплаква-
нията на доставчиците за 
тежки условия, в които са 
поставени, Абаджиев от-
говори, че това са нормал-
ни европейски и световни 
стандарти. 

Ние носим отговорност-
та за качеството на сто-
ките пред закона и пред 
потребителя, обясни той. 
Ако клиент има оплакване 
от качеството на стоката, 
отговорност за това носят 
именно разпространите-
лите.

Търговските вериги са 
клиенти на доставчици-
те и за това не може да 
има каквото и да било 
външно регламентиране, 
обясни Андрей Евтимов, 
изпълнителен директор на 
“Мосю Бриколаж”. 

николета Цветкова

Продажбите на “Етропал” 
намаляха с над 30%
Производителят на меди-
цински консумативи “Етро-
пал” АД отчете 31.3% спад 
на продажбите на годишна 
база, показва неконсолиди-
раният отчет на компания-
та за първото тримесечие. 
Показателят се свива до 2.3 
млн. лв. спрямо 3.3 млн. лв. 
за януари - март 2009 г. Про-
дажбите са 97.9% от общите 
приходи.

Оборотът за първото 
тримесечие се понижава с 
30.9%, като намалява до 2.34 
млн. лв. Общите разходи за 
дейността на “Етропал” в 
края на март 2010 г. са 2.35 
млн. лв., което е 30.6% спад 
на годишна база.

За първото тримесечие на 
тази година компанията из-
лиза на загуба от 7000 лв. 

IBM пуска грантова схема за 
малки и средни предприятия
Компанията ще 
осигурява средства за 
закупуване на неин 
софтуер и хардуер 

IBM България обяви гран-
това схема за финансиране 
на покупката на хардуер и 
софтуер на компанията за 
малки и средни компании 
в България. Програмата 
беше обявена на форум, 
организиран съвместно 
с Агенцията за малки и 
средни предприятия, която 
от своя страна представи 
различни пътеки за фи-
нансиране по европейски 
програми за технологич-
ното развитие на бизнеса 
у нас. 

проблем
Основните проблеми пред 
малкия и средния бизнес в 
България са затрудненият 
достъп до кредитиране и 
липсата на автоматизация на 
бизнес процесите, коментира 
за в. “Пари” управляващият 
директор на “IBM България” 
Александър Раков. Ние се  
опитваме да отговорим имен-
но на тези нужди.

пред стената
Според статистиката на 
БСК от началото на година-
та у нас са фалирали около 
1500 малки и средни компа-
нии. Автоматизирането на 
бизнес процесите може да 
помогне за увеличаването 
на конкурентоспособност-

та на българския бизнес, 
казва Раков. По думите му 
инвестицията в подобна 
технология за компания от 
хранителния сектор с пер-
сонал 20-30 души е около 
200-300 хил. EUR. 

IBM не поставя ограниче-
ние за размера на субсидията, 
за която се кандидатства. 

Христо Ласков

Понижението на финансо-
вия резултат е 216.7%, тъй 
като година по-рано дру-
жеството отчете 6000 лв. 
печалба.

“Етропал” е в портфейла 
на “Еврохолд България” АД, 
като публичният холдинг 

държи 60.7% от акциите 
в производителя. Сесията 
вчера донесе 3.23% спад за 
книжата на “Етропал”. По 
позицията беше сключена 
една сделка за 700 лота, а це-
ната на затваряне се понижи 
до 2.10 лв. за акция. 

200
▶ до 300 хил. EUR може да 
струва инвестицията 
в хардуер и софтуер за 
управ-ление на бизнеса на 
малка или средна компания 

Фирмите, които искат да станат членове на сдружението, трябва да имат 
магазини с търговка площ повече от 5000 кв. м и над 300 работници
▶

СниМка БоБи Тошев
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"Етропал" АД

дружеството, което ще 
се проведе на 22 юни 
2010 г. 
Акционерите ще гла-
суват и за разпреде-
ляне на печалбата на 
“Унифарм”, реали-
зирана през минала-
та година в размер 
на 1.36 млн. лв. От 
финансовия резултат 
ще бъдат използвани 
500 хил. лв. за диви-

денти. Акционерите 
ще получат по 0.50 лв. 
за една акция. 
Право на глас в общо-
то събрание имат 
лицата, вписани като 
акционери в регистри-
те на Централен депо-
зитар до 8 юни 2010 г. 
Последните сделки с 
акции на “Унифарм” 
АД са от 3 май 2010 г. 
на нива от 38.50 лв. 
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Дистрибуторите продават с големи отстъпки и дори излизат на загуба

Спад от 30% в продажбите на 
товарни автомобили до края на 2010 г.

Реализираме и загуби заради 
отстъпките към клиентите
През миналата година 
продажбите на леко-
товарни автомобили 
отчетоха 61% спад. От 
началото на годината 
спадът е около 30%. В 
момента оперираме с 
25% от обемите за 2008 г. 
Продажбите се извърш-
ват с големи отстъпки 
към клиентите и в 
определени моменти се 
реализира загуба. 

Продажбите на товар-
ни коли са отражение 
на икономиката. Преди 
години те бяха двигател, 
защото хората мислеха 
първо за бизнеса си. 

Когато ние се 
похвалим с 
ръст, означа-

ва, че икономиката 
е тръгнала нагоре

Владимир Каменов,  
бранд мениджър Ford в “Мото-
Пфое”

Държавата не е спряла 
да функционира и товар-
ни автомобили все още 
са нужни. Бързооборот-
ните стоки и продажбата 
на лекарства в момента 
са най-активни при 
покупка. 

През последните месеци 
се наблюдава извест-
на стабилизация, но на 
много ниски нива. По-
ложителното е, че може 
би ударихме дъното, но 
възстановяването ще е 
бавно и мъчно. Когато 
ние се похвалим с ръст, 
означава, че икономиката 
е тръгнала нагоре.

Спадът в продажбите на ле-
котоварни и тежкотоварни 
автомобили от началото на 
годината е около 30%, до 
края на 2010 г. картината 
едва ли ще се подобри. Това 
стана ясно на конференцията 
“Защо буксува пазарът на 
лекотоварни и тежкотовар-
ни автомобили в България”, 
организирана от в. “Пари”, 
с помощта на “Армеец” и 
“УниКредит Лизинг Бълга-
рия”. Далеч по-песимистич-
на е ситуацията на пазара на 
камиони, където очакванията 
на бранша са за още по-голям 
спад. През миналата година 
при продажбите на лекото-
варни автомобили има 61% 

спад, обяви Владимир Ка-
менов от “Мото-Пфое”. По 
думите му в момента пазарът 
оперира с 25% от обемите, 
постигнати през 2008 г.

Ситуация
В момента пазар почти няма, 
обясниха дистрибуторите. 
Това е подобие на пазар и е 
съвсем близо до годините, 
когато всяка сделка беше 
трудна, каза Кирил Илиев 
от “Балкан Стар”. Според 
него, ако пазарът успее да 
достигне половината от про-
дажбите, реализирани през 
2008 г., това ще е успех.

През последните месеци 
има известна стабилизация, 

но на много ниски нива, ка-
за още Владимир Каменов. 
Според него през следва-
щите година-две пазарът 
трудно ще постигне нивата 
от 2008 г. Когато ние се по-
хвалим с ръст, означава, че 
икономиката е тръгнала на-
горе, коментираха дилърите 
на търговски автомобили.

Конкуренция на новите 
товарни автомобили са вър-
натите от лизинг. Според 
Владимир Каменов това 
допълнително натиска па-
зара, защото се налага вър-
натите коли от лизинг да се 
продават още няколко пъти. 
Най-голям отказ от плащане 
на лизинг има при търгов-

ските автомобили, твърди 
Каменов.

Локомотив
Инфраструктурните про-
екти ще доведат до ръст в 
търсенето на лекотоварни и 
тежкотоварни автомобили, 
заяви Цветелин Минчев от 
“УниКредит Лизинг Бълга-
рия”. Според него най-силен 
е спадът на купените авто-
мобили от транспортни и 
строителни компании, които 
са най-засегнати от криза-
та. Продажбите на товарни 
коли са отражение на ико-
номиката и преди години те 
бяха двигател на пазара, за-
щото хората мислеха първо 

за бизнеса си, твърди Вла-
димир Каменов. По думите 
му през следващите месеци 
вероятно ще има оживление 
на пазара именно заради 
парите по инфраструктурни 
проекти и съживяването на 
икономиката. Дистрибуто-
рите виждат силен потенци-
ал за продажбите на товарни 
автомобили на компаниите, 
които търгуват с бързообо-
ротни стоки или лекарства. 
Доводът е, че тези друже-
ства са запазили голяма част 
от оборотите и дейността си 
въпреки стагнацията.

Кризата
Все пак според продавачите 

на товарни автомобили дъ-
ното е ударено и е започнало 
много бавно оттласкване. 
Имаше месеци през мина-
лата година, когато нямаше 
дори запитвания, каза Кирил 
Илиев. След 2011 г. може да 
говорим за ръст, а през след-
ващата година пазарът само 
ще се стабилизира, твърди 
той. Според Владимир Ка-
менов в момента дистрибу-
торите продават с големи 
отстъпки и в определени 
моменти се реализира загу-
ба. Клиентите не са сигурни 
в бъдещето и въпреки че им 
трябват коли, не ги купуват, 
отчетоха дистрибуторите.

атанас Христов

Клиентите увеличават 
процента на самоучастие
Спадовете при покупка 
на товарни автомобили са 
в сектора на транспорта и 
строителството, които са 
най-засегнати от кризата. 
Те най-много намали-
ха търсенето на лизинг. 
Очакваме нарастване на 
търсенето, което да е за-
ради новите инфраструк-
турни проекти и селското 
стопанство. 

Продължаваме успеш-
но да финансираме 
добрите проекти и да 
предлагаме гъвкави 
схеми. Когато става въ-

Коментари

Товарните 
автомобили 
са сред най-

предпочитаните за 
финансиране

Цветелин минчев, 
началник “Продажби през 
банката” в “УниКредит Лизинг 
България”

прос за големи проекти, 
сроковете са важни и за 
нас. Предлага се сезонно 
погасяване, гратисни 
периоди и обвързване 
на вноски с очакваните 
бъдещи парични потоци. 
Забелязва се ръст на са-
моучастието на клиенти-
те. Преди то беше около 
10-15%, сега е над 20%. 
Предлагаме лихвени 
нива, близки до тези през 
последните години.
Лекотоварните и тежко-
товарните автомобили 
са сред най-предпочи-
таните за финансиране.

Продажба на камиони и автобуси през първото тримесечие на ���� г.

Ford
Представител „Миркат“

Продадени возила �
Пазарен дял �.��%

Iveco
Представител ТП „Ивеко“

Продадени возила ��
Пазарен дял ��.��%

Izuzu
Представител „Соф Ко“

Продадени возила �
Пазарен дял �.��%

MAN
Представител „Еврокамион“

Продадени возила ��
Пазарен дял ��.��%

Renault
Представител „Рено Тръкс България“

Продадени возила ��
Пазарен дял �.��%

Volvo
Представител „Волво България“

Продадени возила �
Пазарен дял �.��%

Mercedes
Представител „Балкан Стар Аутомотив“

Продадени возила ��
Пазарен дял ��.��% Източник: www.svab.bg

Графика: Гриша Струнджев
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Дистрибуторите продават с големи отстъпки и дори излизат на загуба

Спад от 30% в продажбите на 
товарни автомобили до края на 2010 г.

Ръст може да има след 2011 г.
Пазар в момента почти 
няма. Нивата от 2006-
2008 г. едва ли скоро ще 
се върнат. Ако стиг-
нем половината, ще е 
добре. Държавата също 
трябва да вземе мерки. 
В момента наблюдаваме 
т.нар. нов внос - коли с 
десен волан се движат 
из центъра на София, но 
закона го позволява. 

В международния 
превоз очакванията са 
за най-бързо раздвижва-
не, защото там влизат 
пари от чужди фирми. 

В междуна-
родния пре-
воз очаквани-

ята са за най-бързо 
раздвижване

Кирил илиев, 
ръководител “Продажби на 
товарни автомобили” в “Балкан 
Стар Аутомотив”

Редуцираме цените на 
резервни части, като 
целта беше да имаме 
дълготрайна връзка с 
клиентите и да избегнем 
решението на парче. 

Мисля, че се оттлас-
нахме от дъното. Имаше 
месеци през миналата 
година, когато нямаше 
дори запитвания. Сега 
има и сделки, макар и 
много далеч от това, 
което искаме. След 2011 
г. може да говорим за 
ръст. През 2011 г. ще има 
стабилизация.

Печалбата на “Софарма 
Трейдинг” се стопи с близо 27%

Nokia очаква двуцифрен 
ръст на смартфон пазара
Едва 21% от българи-
те използват мобилен 
интернет

Лидерът на пазара на мо-
билни телефони в света 
Nokia очаква двуцифрен 
ръст в продажбите на смарт-
фони и през 2010 г. Въпреки 
че няма точна прогноза за 
страната ни, очакванията на 
компанията за пазара у нас 
също са позитивни. Това 
заяви Росен Петков, регио-
нален мениджър на гиганта 
за Балканския полуостров. 
Паралелно с продажбите 
на смартфони компанията 
продължава да развива при-
съствието си и на пазара на 
приложения, които се рад-
ват на голяма популярност 
у нас, коментира той. 

мобилен интернет
Едва 21% от българите из-
ползват мобилен интернет, 
показва проучване, поръ-
чано от компанията за па-
зара в региона. В него са 
участвали над 700 българи, 
които твърдят, че са готови 
да се възползват от раз-
нообразието на мобилни 
приложения, предлагани 
от различните брандове. 
Според проучването Ovi 
Store на Nokia е вторият 
най-популярен магазин за 
смартфони приложения, 
изпреварван само от ди-
ректните производители 
като Google, Facebook и 
т.н. На трета позиция е App 
Store на Apple. 

Nokia залага все повече 
на приложенията си и в 
страната ни, която е вед-
нага след най-развитите 
страни в Европа по брой 
сваляния на мобилни при-
ложения през Ovi, показва 
статистиката. Проблемът 
пред развитието им е лип-
сата на система за директно 
плащане чрез SMS, която 
според представители на 
компанията трябва да де-
бютира у нас до края на 
годината. Nokia иска да 
увеличи и броя на разра-
ботчиците за приложени-
ята си у нас, като за целта 
стартира конкурс с награ-
ден фонд 7000 EUR. 

Катализатор
Сред катализаторите на па-
зара на смартфони може да 
бъде употребата на моби-
лен интернет, смята Петков. 
Според него обаче мобил-
ните оператори трябва да 
изиграят най-важната роля 
за разпространение на ус-
лугата сред потребителите, 

тъй като голяма част от тях 
дори не знаят колко ще им 
струва услугата в края на 
месеца. Самите оператори 
коментират, че ще залагат 
все повече на трафика на 
данни през мрежите си, а от 
M-Tel отчетоха 150% ръст 
на пренесената информа-
ция за миналата година.

Автомобилното застраховане 
усети ударите на кризата
Силно намалелият внос 
на автомобили и свитото 
потреблението като цяло 
оказаха негативно въз-
действие и върху застрахо-
ването, защото този пазар 
е функция на всичко, което 
става в икономиката. 

За първи път през 2009 
г. българският застра-
хователен пазар отчете 
спад в премийния приход. 
Автомобилното застра-
ховане усети ударите на 
кризата. Очакванията са 
през 2010 г. да видим още 
по-голям спад на пазара на 

 “Гражданска 
отговорност” 
ще продължи 

да е водеща и през 
2010 г.

пламен Симеонов, 
директор “Автомобилно застра-
ховане” в ЗАД “Армеец”

полицата “Каско”. Голяма 
част от клиентите не под-
новяват застраховките на 
автомобилите си поради 
финансови причини, а 
тези, които все пак сключ-
ват, го правят за по-ниска 
застрахователна сума. 

Свиването на пазара 
ще продължи и поради 
срива в продажбите на 
автомобили, които през 
2009 г. намаляха с повече 
от 50%. Задължителната 
“Гражданска отговорност” 
ще продължи да е водеща 
и през 2010 г.

Приходите от продаж-
би на дружеството се 
увеличават с 6% до 
353.6 млн. лв.

Нетната печалба на “Со-
фарма Трейдинг” АД на-
малява с близо 27% до 3.8 
млн. лв., показва годишни-
ят неконсолидиран отчет 
на дружеството. Компани-
ята, част от групата на “Со-
фарма” АД, обаче успява 
да увеличи приходите си 
от продажби с близо 6% до 
353.6 млн. лв. 

разходи
Причината за спада на фи-
нансовия резултат е в на-

бъбналите разходи. През 
миналата година “Софарма 
Трейдинг” е изразходвала 
малко над 351 млн. лв., или 
с 6.5% повече в сравнение 
с 2008 г. 

Независимо от глобал-
ните тенденции на намаля-
ване на растежа, свиване 
на потреблението и све-
товната финансово-ико-
номическа криза катего-
рично може да се каже, че 
фармацевтичният сектор 
остава един от най-сла-
бо засегнатите, пише в 
доклада за дейността на 
компанията. 

преобразуване
В началото на годината 

беше подписан договор за 
преобразуване на “Софар-
ма Логистика” в “Софарма 
Трейдинг”. Това е първата 
стъпка в процеса на консо-
лидация, който се очаква в 
структурата на компаниите 
на “Софарма”. 

Във фармацевтичната 
компания предстои да се 
влеят още “Българска роза 
- Севтополис”, “Унифарм” 
АД и “Медика” АД.

За последно сделки с ак-
циите на “Софарма Трей-
динг” на Българската фон-
дова борса е имало на 5 май 
2010 г. Тогава една ценна 
книга на дружеството се е 
разменяла за 1.402 лв. 

магдалена иванова
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Мнения

мобилният интернет ще бъде един от катализа-
торите на продажбите на смартфони, смята росен 
петков, регионален мениджър на Nokia за Балканския 
полуостров  СнимкА емилия коСтАДиновА

▶

Дебют
Globul пуска 
Nokia Booklet 
в България

мобилният оператор 
Globul ще пусне нетбука 
на Nokia Booklet 3G в Бъл-
гария, научи в. “Пари”. от 
компанията отказаха 
официален коментар по 
темата. 

все още не е ясно кога 
точно ще се появи нетбу-

▶

▶

кът на финландската ком-
пания, известна с мобил-
ните си телефони. от 
Globul обаче ще пуснат 
устройството с пакет 
трафик, както продават 
и други подобни машини. 

в момента мобилни-
ят оператор предлага 
почти 30 нетбука и нет-
бук в пакет с трафик, 
показва справка в сайта 
на компанията. Сред 
тях има предложения на 
марки като HP, Toshiba, 
Asus и др. 

▶



продължават тегленията от 
парични фондове в Европа

България е по-подхо-
дяща за инвестиции в 
имоти от Румъния и 
Сърбия

Заради кризата и спада в це-
ните, както и заради хиляди-
те квадратни метри свободни 
площи, имотният пазар е за-
висим от наемателите, техни-
те желания и възможности за 
намиране на по-добър офис 
при изгодни финансови ус-
ловия, показват наблюдения 
на Forton International. Сега 
е най-подходящото време 

за наемателите да подпишат 
дългосрочни договори за на-
ем на изгодни условия, каза 
Сергей Койнов, управляващ 
партньор във Forton.  

Причините
Данните на Forton показват, 
че средно с около 19% са се 
понижили наемните нива 
на офисите през 2009-2010 
г., с 12.5% е техният спад 
в търговските центрове, с 
40% - по бул. „Витоша”, и 
с 25% при индустриалните 
площи, показват данните 
на компанията. Освен това 

170 000 кв. м офис площи 
в София са празни, а около 
300 000 кв. м са на краен 
етап на изграждане. 370 000 
кв. м площи в нови търгов-
ски проекти са в напреднал 
процес на изграждане или 
са вече изградени през 2010 
г. Според Forton във и около 
София има към 32 000 кв.м. 
незаети логистични площи. 

 
Очаквания
Ако икономиката ни бележи 
трайно подобрение, може да 
се очаква, че наемните нива 
в най-добрите проекти ще 

започнат да растат, прогно-
зира Сергей Койнов.  Според 
него имотният пазар се от-
тласква от дъното и дори се 
планират нови инвестиции. 
В България ситуацията е по-
подходяща за инвестиции 
в недвижими имоти в срав-
нение с Румъния и Сърбия, 
обяви управителят на AFI 
Europe - България Шимон 
Бен Хамо. у нас строител-
ните разходи и цената на 
земята са по-ниски в срав-
нение с посочените съседни 
държави.  

Красимира Янева

Инвеститорите търсят 
по-голяма доходност 
при висок риск 
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За шести пореден месец от 
фондовете, инвестиращи на 
паричния пазар в Европа, 
се теглят огромни суми. 
Изходящи потоци от тези 
колективни инвестиционни 
схеми достигат 16.3 млрд. 
EUR през февруари спрямо 
2.8 млрд. EUR през януари 
тази година. За последните 
шест месеца сумата достига 
103 млрд. EUR. За същия 
период останалите договор-
ни фондове са привлекли 
общо 148 млрд. EUR.

Причини
Тегленето от фондовете на 
паричния пазар в Европа се 
дължи основно на повиша-
ването на апетита към риск, 
коментира Надя Неделчева, 
портфолио мениджър в „Ка-
рол Капитал Мениджмънт”. 
Според Бончо Иванов от 
ОББ Асет Мениджмънт 
влияние върху желанието 
на инвеститорите да теглят 
средствата си през февруа-
ри е оказал и нарастващият 
тогава проблем с гръцкия 
външен дълг. 

резултати
Последните данни показват 

продължаваща тенденция 
на силен инвеститорски 
интерес към дългосрочни 
финансови инструменти 
и постепенно трайно из-
лизане от фондовете на 
паричния пазар, пише в 
месечния доклад на Ев-
ропейската асоциация на 
управляващите дружества 
(EFAMA).  

 Нетните постъпления 
през февруари (без фон-
довете на паричния пазар) 
са на обща стойност  27.8 
млрд. EUR в сравнение с 
34.8 млрд. EUR през януари 
тази година.  

Вложения
Фондовете в облигации са 
привлекли 14.6 млрд. EUR 
през февруари, като няма 
промяна в сумата в срав-
нение с предходния месец. 
Балансираните фондове се 
нареждат втори с нетни 
продажби на стойност 6.7 
млрд. EUR. Това обаче е по-
нижение с 41% в сравнение 
с първия месец на година-
та. Фондовете в акции са 
привлекли 4.6 млрд. EUR 
през февруари, или също с 
близо 41% по-малко спрямо 

Несигурна-
та ситуация 

в света е причина 
за намаляването 
на инвестициите в 
акции

надя неделчева, 
 „Карол Капитал Мениджмънт”

Играчите бягат от вложения  
в акции на развитите борси
Тегленето от взаимните 
фондове на паричния 
пазар в Европа се дължи 
основно на повишаването 
на апетита към риск от 
страна на инвеститорите. 

В същото време обаче 
на развитите пазари 
намаляват инвестициите 
във фондове в акции. 
Това се дължи на неси-
гурната ситуация в света 
и на факта, че кризата все 
още не е свършила. 
Факт е обаче, че през по-
следния месец обратно на 

За първите два месеца 
на годината фондовата 
индустрия в Европа се 
стабилизира. 

Исторически, ако игно-
рираме месеците около 
фалита на Lehman Brothers, 
европейската фондова 
индустрия винаги е флук- 
туирала спрямо позитивни-
те настроения на пазара, но 
никога не отчита сери-
озни спадове на нетните 
продажби. Това се дължи 
на добрата инвестиционна 
култура на страните, които 

януари.
Несигурната ситуация в 

света и фактът, че кризата 
все още не е свършила, са 
свили инвестициите във 
фондове в акции, смята 
Надя Неделчева. Според 

анализаторите има инвес-
титори, които предпочитат 
да сменят вложенията във 
фонд с инвестиции в стоки 
например, когато е налице 
влошаване на икономиче-
ските показатели в глоба-

лен мащаб. 
 Нетните постъпления 

в специалните фондове, 
запазени само за институ-
ционалните инвеститори, 
са намалели до 5.8 млрд. 
EUR в сравнение със 17 

млрд. EUR през януари. 
Общата нетна стойност на 
активите на договорните 
фондове в Европа е нама-
ляла с 1.1% до малко над 7 
трлн. EUR. 

Магдалена иванова

случващото се в Европа 
в България се увеличиха 
записванията във фондо-
вете на паричния пазар. 

У нас не е ясно обаче 
дали става въпрос за 
масови вложения на 
средства от инвеститори 
в паричните фондове 
или на единична голяма 
вноска. 

Колективните схеми се  
стабилизират от началото на 2010 г.

отразява и на продажбите 
на колективни схеми, т.е. 
логично е за февруари да 
има регистрирани по-мал-
ко нетни продажби спрямо 
месец по-рано. 
През февруари влияние 
оказа и все по-увеличава-
щият се проблем с гръцкия 
външен дълг, което веро-
ятно тогава е дало някакво 
отражение и за отлива от 
паричните фондове, но 
друга не по-малко важна 
причина е и постепенно 
нарастващото търсене на 
по-висок риск.

Бончо иванов, 
ОББ Асет Мениджмънт

Пазарът на имоти остава зависим от наемателите

Постепенно 
нараства тър-

сенето на по-висок 
риск

са пионери в тази индус-
трия, т.е. инвеститорите им 
са основно с дългосрочно 
спестовен характер. 

Добре познатият януар-
ски ефект почти винаги се 

Коментарите на брокерите 
не са препоръка за покупко-

продажба на ценни книжа
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Балансирани 
фондове

Фондове 
на паричния пазар

Специални фондове 
за институционални 

инвеститори

Февруари ���� г. 
Януари ���� г. 

Нетни продажби на европейските взаимни фондове, в млрд. EUR

Графика: Вихър Ласков

▶Сергей Койнов, управляващ партньор във Forton 
СниМКА ЕМилия КОСтАдинОвА
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4.38
▶ млрд. JPY е чистата 
печалба на Hitachi  
за периода януари - март

Продажбите на ком-
панията за периода 
януари - март скачат  
с почти 50%

Най-големият производи-
тел на автомобили в света 
Toyota Motor очаква 48% 
по-висока печалба през на-
стоящата финансова година, 
която приключва в края на 
март 2011 г. Добрата прог-
ноза се дължи на възста-
новяването на компанията 
след проблема с оттегляне-
то на дефектни коли от па-
зара, както и на по-големите 
продажби в Азия. 

на зелено
Японската компания пред-
вижда печалба от 310 млрд. 
JPY (3.35 млрд. USD) за 
финансовата 2010/2011 г. 
спрямо 209 млрд. JPY за 
приключилата година. За 
периода януари - март ком-
панията излезе на печалба 
от 112 млрд. JPY в сравне-
ние със загуба на стойност 
766 млрд. JPY преди година. 
Продажбите през послед-
ното тримесечие нараснаха 
с 49% и достигнаха 5.28 
трлн. JPY. 

През април Toyota про-
даде 24% повече коли бла-
годарение на повишеното 
търсене на моделите Corolla 
и Prius, което компенсира 
загубите от оттеглянето на 
повече от 8 млн. проблемни 
автомобила от пазара. През 
март компанията започна 
да предлага отстъпки за 
всичките си модели и про-
дажбите в САЩ скочиха 
с 41%.

небето се прояснява
Все още сме във вихъра 
на бурята, но чувствам, че 
небето в далечината вече се 

Toyota очаква 48% 
по-висока печалба

Испанският й парт-
ньор Telefonica пред-
ложи 5.7 млрд. EUR

Директорите на Portugal 
Telecom отхвърлиха иниции-
раната от Telefonica офер-
та за изкупуване на дела на 
португалската компания в 
смесеното им предприятие, 
което контролира бразилския 
оператор Vivo. Испанският 
телеком предложи 5.7 млрд. 
EUR за акциите във Brazilcel, 
а срокът на офертата изтича 
на 6 юни. Според ръковод-
ството на Portugal Telecom 
бразилската фирма е ключова 
за стратегията на компанията 
и продажбата на дела би под-
копала шансовете й за разви-
тие в дългосрочен план.

амбиция
Базираното в Холандия сме-
сено предприятие Brazilcel 
държи 60% от най-големия 
безжичен оператор в Брази-
лия Vivo. Portugal Telecom 
притежава 50% от Brazilcel. 

Офертата към португалския 
телеком за акциите с право на 
глас е на цена 145% от сред-
ната им стойност за послед-
ния месец. Междувременно 
Telefonica заяви желание да 
купи 1.1% от обикновените 
акции на Vivo за около 80% 
от цената на притежавани-
те от Brazilcel книжа. Това 
увеличава общата сума за 
придобиване на бразилската 
компания с 600 млн. EUR.

апетитна хапка
Vivo е най-големият мобилен 
оператор в Бразилия, която 
от своя страна е най-големи-
ят пазар в Южна Америка. 
Компанията има 15.7 млн. 
абонати. За първото триме-
сечие на 2010 г. клиентската 
база на Vivo нарасна с 18.2% 
на годишна база. Оператив-
ните приходи на компанията 
в евро скочиха с цели 25.5% 
спрямо същия период на ми-
налата година. В бразилски 
реали обаче ръстът е едва 
3.7% заради силното поскъп-
ване на местната валута.

Portugal Telecom отказа  
да продаде дела си във Vivo

Цел
Telefonica залага 
на бразилския 
пазар
▶ С офертата си Telefonica 
цели да увеличи дела си на 
бразилския пазар.
▶ Миналия ноември испан-
ската компания загуби от 
Vivendi в наддаването за 

друг бразилски оператор 
- GVT.
▶ Целта на Telefonica беше 
да обедини мобилната 
мрежа с бразилското си под-
разделение за стационарна 
телефония Telesp.
▶ Основни конкуренти на 
компанията в Бразилия са 
Vivendi и America Movil на 
мексиканския милиардер 
Карлос Слим.

Южнокорейската ком-
пания добавя пет нови 
сектора към бизнеса си

Южнокорейският конгло-
мерат Samsung планира да 
инвестира 23.3 трлн. вона 
(20.6 млрд. USD) в слънчеви 
клетки и медицинско оборуд-
ване през следващите десет 
години. Това ще доведе до 
значителен ръст на продаж-
бите и работните места.

още нови сектори
Samsung Group включва де-
сетки компании, които рабо-
тят в най-различни сектори, 
включително електроника, 
корабостроене и мода. Одо-
брената инвестиция ще бъде 
насочена към производство-
то на слънчеви клетки, клет-
ки за хибридни автомобили, 
LED технологиите, биофар-
мацевтиката и медицинското 
оборудване. Заради разшире-
нието компанията ще открие 
около 45 хил. нови работни 
места, а годишните приходи 
ще скочат с 50 трлн. вона до 

2020 г., казаха от Samsung.

инвестиционен план
Най-голяма сума ще бъде 
инвестирана в разработва-
нето на LED продукти. Ком-
панията ще вложи 8.6 трлн. 
вона в производството на 
такива приложения. Около 
6 трлн. вона са определени 
за слънчевите клетки, а 5.4 
трлн. вона - за производ-
ството на зареждащи клетки 
за хибридни автомобили. В 
биофармацевтични продукти 
компанията ще инвестира 2.1 
трлн. вона, а 1.2 трлн. вона ще 
бъдат вложени в електронно 
здравно оборудване.

работни места
Samsung е компанията, съз-
дала най-много нови работни 
места в Южна Корея за перио- 
да 2004-2008 г. Това стана 
ясно от публикуван наскоро 
доклад на Корейската търгов-
ско-промишлена палата. Без-
работицата в страната беше 
стигнала деветгодишен връх 
от 5% през януари, но през 
март спадна до 4.1%.

Над 20 млрд. USD ще 
инвестира Samsung

▶ Все още сме във вихъра на бурята, но небето в дале-
чината се прояснява, каза президентът на компания-
та акио Тойода СниМКа  BlooMBerG

Hitachi на зелено  
към края на март
Компанията очак-
ва чиста печалба за 
текущата финансова 
година

Резкият скок на търсенето на 
потребителска електроника 
и автомобилни системи из-
веде японския производител 
Hitachi на зелено за периода 
януари - март. Компанията 
отчете чиста печалба от 4.38 
млрд. JPY (47.4 млн. USD) 
за тримесечието в сравне-
ние със загуба на стойност 
430.4 млрд. JPY за същия 
период на миналата година. 
Оперативната печалба също 
се покачи до 160.56 млрд. 
JPY спрямо загуба от 55.4 
млрд. JPY за първите три 
месеца на 2009 г. Приходите 
нараснаха от 2.429 трлн. JPY 
до 2.686 трлн. JPY.

Свиване  
на разходите
През финансовата година, 
която изтече в края на март, 
компанията сви фиксираните 

си разходи с 330 млрд. JPY. 
Сумата, похарчена за мате-
риално снабдяване, намаля с 
310 млрд. JPY. Това помогна 
на Hitachi да отбележи чиста 
загуба от 106.96 млрд. JPY 
в сравнение с отрицателен 
резултат от 787.34 млрд. JPY 
за предходната финансова 
година. Оперативната й пе-
чалба се повиши с 59% и 
достигна 202.16 млрд. JPY 
от 127.15 млрд. JPY мина-
лата година. Приходите на 
компанията обаче намаляха 
с 10% до 8.969 трлн. JPY от 
10 трлн. JPY.

Ключов фактор
Преструктурирането се оказа 
решаващо за възстановява-
нето на Hitachi. Два ключови 
сегмента за компанията -  
потребителската електро-
ника и автомобилните сис-
теми, които се използват в 
хибридните коли, излязоха 
на печалба миналата година. 
Hitachi започна и да разши-
рява фокуса си към т.нар. 
социална инфраструктура, 

която включва информаци-
онни и телекомуникационни 
системи, както и към други 
видове инфраструктура като 
електроцентралите и желе-
зопътните системи.

поглед в бъдещето
За текущата финансова го-
дина компанията прогнозира 
чиста печалба от 130 млрд. 
JPY и оперативна печалба 
от 340 млрд. JPY. Приходите 
се очаква да достигнат 9.2 
трлн. JPY.

Прогнозата за първата 
печалба на компанията от 
пет години насам обаче 
се дължи най-вече на ос-
новните за нея сегменти, 
а не толкова на значителен 
прогрес в сферата на со-
циалната инфраструктура. 
Инвестициите на японските 
компании в информацион-
ни технологии все още са 
слаби, но ръст се очаква 
през втората половина на 
годината, смята изпълни-
телният вицепрезидент Та-
каши Мийоши.

▶ потребителската електроника и автомобилните 
системи остават основни сегменти за компанията

прояснява, заяви президен-
тът на компанията Акио То-
йода. Въпреки че загубите 
от евентуалното оттегляне 
на автомобили през тази 
година не са калкулирани в 
крайния резултат, свързани-
те с този проблем разходи, 
като глобата на стойност 
16.4 млн. USD в САЩ, са 
включени в прогнозата. 
Компанията разчита и на 
ефекта от свиването на раз-
ходите с 290 млн. JPY, което 
включва и понижаване на 
възнаграждението на из-
пълнителните директори, 
каза Тойода. Това може да 
вдигне оперативната печал-
ба с 90% до 280 млрд. JPY 
през текущата година.

ръст на продажбите
Производителят очаква 
продажбите му в Азия (без 
Япония) да се увеличат с 
11% до 1.09 млн. коли през 
тази година. В Япония, ко-
ято е вторият по големина 
пазар за компанията, про-
дажбите ще намалеят с 11% 
до 1.92 млн. броя. В Европа 
ще бъдат пласирани 860 
хил. автомобила, което е 
ръст от 0.2% на годишна 
база. Продажбите в Северна 
Америка се очаква да на-
раснат с 1.5% до 2.13 млн. 
броя. В Китай компанията 
може да пласира над 800 
хил. коли в сравнение със 
709 хил., продадени през 
миналата година.

106.96
▶ млрд. JPY загуба отчете 
компанията за финансо-
вата година до края на 
март

▶ Бразилският оператор е ключов елемент в страте-
гията за развитие на Portugal Telecom
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„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 12.05.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

За дата 11.05.2010 г.

Фондове, управлявани от  Клас  Валута Емисионна стойност  Цена при 
"Пайъниър Инвестмънтс Австрия" дялови  (нетна стойност на  обратно изкупуване
 единици  активите на единица   (нетна стойност на 
   + такса за издаване) активите на единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1094,64 1127,48

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло реинвестиращи

Взаимен фонд
Нетна стойност 
на активите на 

дял (НСАД)

Емисионна 
стойност  

(цена при покупка)

Цена при 
обратно 

изкупуване
Цени за 1 дял за 11/05/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,137238 € 1,159983 € 1,131552
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,885843 € 0,903560 € 0,881414

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,820655 € 0,837068 € 0,816552

Цените са валидни за поръчки, подадени на 4/05/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени за 1 дял за 12/05/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,124754 лв. 1,124754 лв. 1,124754 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 12/05/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

10.05.2010 г.

156,33 155,57 154,81 154,43 152,52 152,52 
11,73 11,67 11,61 11,58 11,44 11,44 
82,81 82,41 82,01 81,61 80,40 80,40 
99,31 98,83 98,35 97,87 96,42 96,42 
765,02 761,31 757,59 753,88 742,74 742,74 
164,29 163,51 162,73 161,95 156,47 156,47 
80,18 79,80 79,41 79,03 77,10 77,10 
158,18 157,42 156,66 155,90 152,10 152,10 
296,82 295,41 294,00 292,58 282,69 282,69 
186,31 185,42 184,54 183,65 177,44 177,44 
230,35 229,25 228,16 227,06 219,38 219,38 
81,62 81,23 80,84 80,45 77,73 77,73 
229,45 228,35 227,26 226,17 218,52 218,52

до 14.30 ч. на 10.05.2010 г.

Валута Код За  Стойност 
Currency Code For Rate 
Австралийски долар AUD 1 1,35944
Бразилски реал BRL 10 8,34897
Канадски долар CAD 1 1,46669
Швейцарски франк CHF 1 1,36495
Китайски ренминби юан CNY 10 2,14211
Чешка крона CZK 100 7,73483
Датска крона DKK 10 2,62806
Естонска крона EEK 10 1,25000
Британска лира GBP 1 2,25067
Хонконгски долар HKD 10 1,88398
Хърватска куна HRK 10 2,69506
Унгарски форинт HUF 1000 7,40480
Индонезийска рупия IDR 10000 1,62316
Исландска крона ISK 100 3,28253
Японска йена JPY 1000 6,74424
Южнокорейски вон KRW 100 1,56906
Литовски литаc LTL 1000 1,32034
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,76364
Малайзийски рингит MYR 10 1,19761
Норвежка крона NOK 10 4,57611
Новозеландски долар NZD 10 2,47715
Филипинско песо PHP 10 1,03973
Полска злота PLN 100 3,29608
Нова румънска лея RON 10 5,05213
Руска рубла RUB 10 4,72765
Шведска крона SEK 100 5,01694
Сингапурски долар SGD 10 2,03830
Словашка крона SKK 10 1,06492
Тайландски бат THB 100 4,54200
Нова турска лира TRY 10 9,85206
Щатски долар USD 1 1,46252
Южноафрикански ранд ZAR 10 1,97303

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.05.2010.

Валута Код За  Стойност Разлика
Currency Code For Rate Difference
ЕВРо EUR 1 1,96 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,37735 0,01069
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,62093 0,15890
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,50091 0,02470
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,38761 0,01491
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,25547 0,04632
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,64295 0,00388
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62792 -0,00021
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,27528 0,01172
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 1,97942 0,04077
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,69331 0,00285
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 7,08377 -0,07520
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,69360 0,03220
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,40162 0,03912
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,66624 0,04945
ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,35488 0,02273
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,76403 -0,00078
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,22662 0,01991
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,79464 0,08259
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,49436 0,00871
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,10343 0,00760
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,42227 0,09829
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,82933 -0,02626
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,67924 -0,01291
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,09543 0,06359
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,02544 0,00623
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,11083 0,01727
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,76195 0,09153
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,00191 -8,93120
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,54027 0,03219
ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,03425 0,01420
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1865,41000 85,24000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 11.05.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид Борса Единица Цена 3м.
Мед LME USD/т 6885 6970
Калай LME USD/т 17425 17474
Олово LME USD/т 1976 2019
Цинк LME USD/т 2011 2061
Алуминий LME USD/т 2028 2076
Никел LME USD/т 22075 22487
Алуминиева сплав LME USD/т 1920 1956

Вид Борса Единица Купува Продава
Злато LME USD/тр.у. 1222,15 1222,6
Сребро LME USD/тр.у. 19,08 19,12
Платина LME USD/тр.у. 1691,3 1696,5
Паладий LME USD/тр.у. 521 523
Родий LME USD/тр.у. 2700 2800

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид Борса Единица Юни Юли
Суров петрол NYMEX USD/б 75,92 79,62
Брент ICE USD/б 79,45 80,61
Газьол ICE USD/т 674 679,25
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,14 4,24
Бензин 95 NYMEX USD/т 735 -
Нафта NYMEX USD/т 710,5 -

Вид Разновидност Борса Единица Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 180,14
Царевица Yellow CBT USD/т 143,71
Ечемик Feed ASX USD/т 164,30
Памук No.2 NYBOT USD/т 1796,52
Какао  NYBOT USD/т 2955,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 2950,84
Соя No.2 ICE USD/т 350,80
Захар White NYSE LIFFE USD/т 444,00

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Договорен фонд

Стойност за един дял 11.05.2010 г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел - Принсипал 1.0191 лв. 1.0039 лв. 1.0140 лв. 0,47 % 6,69 %

Сентинел - Рапид 1.1639 лв. 1.1639 лв. 1,59 % 4,06 %

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените са валидни за поръчки, подадени на 10 май 2010 г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

N/A 13.3102  12.2506   8.6722 
318.5181 N/A 12.2085 8.6424 
320.1052 13.1986 N/A 8.5998 
320.1052 13.1986 12.1484 N/A 
 

9.2437	 9.1513	 1.35%	 -5.59%

5, 10 и 11.05.2010 г.

3.52
▶ процента беше 
повишението в цената на 
среброто, търгувано на 
борсата в Лондон

2.03
▶ процента беше спадът, 
отчетен при английския 
индекс FTSE 100 по време 
на сесията вчера

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд

Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.9502 4.9750  5.1482 4.9502 4.8512   -3.87% 11.19% -12.74% -28.88% 21.01.2008
фонд в акции 6.6519 6.6852  6.9180 6.6519 6.5189   -6.09% 13.70% -3.15% -17.97% 23.01.2008
високодоходен 10.1048 10.2564  10.5090 0.0000 0.0000   N/A N/A N/A N/A 23.09.2009
          
фонд в акции 2.3779    2.3779    -4.59% 27.20% -2.72% -58.10% 12.11.2007
балансиран 2.8052    2.8052    -5.69% 23.68% -5.77% -51.77% 12.11.2007
 до 249999.99 лв  над 250 000 лв                                                      до 6 месеца                                         над 6 месеца     
паричен пазар 11.0181  11.0126  10.9961 11.0071 11.0071 11.0126 2.52% 0.12% 6.80% 6.26% 06.10.2008
балансиран 10.7563  10.7028  10.5958 10.6493  0.0000 -0.06% 4.45% 7.08% 4.43% 06.10.2008
фонд в акции 10.0763  10.0262  9.8758 9.9259  0.0000 -2.47% 7.20% 6.13% 0.17% 06.10.2008
             
балансиран 13.4658    13.3325    -0.66% 6.61% 8.39% 6.74% 14.12.2005
фонд в акции 8.3315    8.2490    -1.52% 12.81% 0.14% -3.89% 01.03.2006
балансиран 5.4213    5.3676    -8.30% 9.70% -6.50% -14.83% 21.06.2006
фонд в акции 7.9067    7.6764    -3.08% 4.90% 4.90% -11.03% 05.02.2008
фонд в акции 10.6475    10.3374    0.73% 9.65% 8.11% 1.48% 05.02.2008
паричен пазар 11.6979    11.6979    3.11% 0.21% 8.97% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 81.9004    81.6137  81.9004  -1.24% 2.86% 4.51% -5.34% 20.11.2006
фонд в акции 49.1513    48.9055  49.1513  -5.29% 1.82% -3.93% -15.00% 20.11.2006
фонд в акции 69.9106    69.5610  69.9106  1.41% 4.94% 8.77% -11.56% 03.10.2007
             
фонд в акции 102.2213    100.6993    -1.17% 2.07% 0.91% 0.45% 04.01.2007
балансиран 82.6387    81.4083    -0.97% 0.87% -1.36% -6.89% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.28071    1.27815    2.46% 0.81% 6.34% 5.70% 01.12.2005
балансиран 1.07711    1.07067    -0.20% 5.71% 5.01% 1.62% 01.12.2005
фонд в акции 0.77101    0.75956    -1.36% 12.99% 9.09% -6.23% 01.03.2006
фонд в акции 0.72964    0.72528    -0.59% 1.94% 2.26% -13.58% 07.03.2008
ниско рисков 1.03881    1.03570    1.26% N/A 3.65% 3.62% 07.05.2009

балансиран 102.9175    101.8934    -0.32% 7.85% 7.08% 0.54% 07.12.2005
балансиран 109.0408    107.9558    -1.13% 7.10% 3.48% 1.97% 06.03.2006
фонд в акции 89.2736    87.9445    -1.45% 11.10% 7.64% -0.94% 20.06.2005
паричен пазар 118.5386    118.5386    3.18% 0.77% 6.26% 6.95% 31.10.2007
ниско рисков 92.6414    92.2712    2.62% 2.67% -6.05% -3.36% 01.02.2008
ниско рисков 104.2052  104.1011  103.7888  104.1011  1.64% N/A N/A 4.77% 01.07.2009

балансиран 4.7840     4.7554     -2.71% 9.36% 6.41%*** 5.03% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9987  0.9937   0.9913   0.9863     -6.15% N/A N/A*** -1.19% 01.06.2009
             
балансиран 18.1458     18.0192     -3.12% 8.65% -1.99% 11.22% 28.09.2004
фонд в акции 11.5412    11.3808     -5.43% 12.29% -5.06% 3.20% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.2891     1.2700     -0.51% 12.37% 15.23% 3.22% 10.05.2004
фонд в акции 0.7654     0.7541    9.70% 17.75% 31.67% -7.53% 04.10.2006
фонд в акции 0.9294     0.9157    6.00% 16.39% 5.42% -3.51% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.0652  128.8722  128.6150    2.11% 3.37% 5.35% 6.46% 04.05.2006
балансиран 14.7867  14.7867  14.6403    -1.74% 8.40% -0.44% 2.79% 17.12.2004
фонд в акции 0.7428  0.7355  0.7282    -0.87% 15.51% 4.82% -7.58% 04.05.2006
             
балансиран 797.6184    791.6512    2.27% 6.45% 13.71% -10.19% 09.05.2008
фонд в акции 721.3345    715.9380    1.74% 8.00% 16.72% -13.98% 09.05.2008
             

ниско рисков 11.0814    11.0814    1.95% 2.18% 4.61% 2.43% 30.01.2006
балансиран 119.4636    119.4636    -0.46% 7.39% 6.35% 2.26% 30.01.2005
фонд в акции 6.8538    6.8538    -2.70% 16.14% 14.41% -8.45% 30.01.2006
фонд в акции 10.0027    10.0027    -0.66% 1.66% 0.35% 0.02% 30.01.2009

фонд в акции 9.2416    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 За поръчки до 100 000 лв.                       За поръчки над 100 000 лв.
фонд в акции 0.5249  0.5223  0.5197    -0.28% 6.57% 1.40% -23.11% 19.11.2007
балансиран 0.7442  0.7416  0.7390    -0.31% 3.19% 2.69% -11.39% 19.11.2007
ниско рисков 0.9831  0.9816  0.9801    1.94% 1.66% 6.16% -0.75% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2376  1.2357  1.2338    2.17% 0.44% 7.08% 5.23% 16.03.2006
консервативен 1.2629  1.2591  1.2553    3.04% 1.17% 8.47% 5.70% 16.03.2006
балансиран 0.8624  0.8590  0.8556    -0.81% 4.78% 1.90% -3.59% 16.03.2006
фонд в акции 0.6494  0.6462  0.6430    -3.75% 8.96% -0.11% -9.98% 16.03.2006
балансиран 0.7554  0.7524  0.7494    -1.03% 6.20% -1.70% -11.91% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0132  1.0132  0.9625    N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1639   1.1639     1.59% 0.22% 4.06% 3.64% 15.11.2005
балансиран 1.0191   до 90 дни  над 90 дни  0.47% 3.40% 6.69% 0.19% 12.09.2005
    1.0039  1.0140      

балансиран 7.7168    7.7168    -6.06% 11.73% 8.59% -5.99% 01.03.2006
фонд в акции 6.5387    6.5387    -6.73% 15.09% 11.02% -9.63% 01.03.2006
фонд в акции 2.8987    2.8987    3.36% 14.27% 9.17% -32.92% 05.04.2007
консервативен 10.4122    10.4122    -0.16% 1.73% 1.76% 2.90% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7645 0.7607 0.7588 0.7532                       0.7532                     0.7570  0.7381 3.80% 12.95% 7.74% -6.89% 22.05.2006
фонд в акции 0.4163 0.4142 0.7588 0.4101                      0.4101                  0.4122  0.4019 -0.22% 17.90% 22.02% -25.52% 02.05.2007
             
фонд в облигаци 317.4072    316.9311    1.71% 0.22% 4.96% 7.32% 17.11.2003
ниско рисков 13.1329    13.0672    1.25% 2.97% 7.11% 6.43% 27.12.2005
балансиран 12.0281    11.9078    -0.03% 5.29% 8.53% 4.31% 27.12.2005
фонд в акции 8.5147    8.4296    -1.25% 9.77% 11.01% -3.43% 07.09.2005
балансиран 20.4577    20.4577    0.88% 3.36% 7.34% 0.88% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4777    6.4453    -4.28% 11.28% 11.56% -13.72% 01.06.2007
балансиран 7.8336    7.7944    -3.80% 11.49% 13.56% -7.96% 01.06.2007
консервативен 11.1575    11.1297    2.61% 3.26% 9.22% 4.07% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1960    1.1721    -2.24% 6.10% 0.75% 5.03% 18.09.2006
балансиран 1.0470    1.0365    -0.61% 3.28% 2.89% 2.43% 10.06.2008
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Цената на 
петрола 
отбеляза 

повишение и по 
време на вчераш-
ната сесия в Ню 
Йорк достигна 77.22 
USD/б. Петролът се 
нареди до златото 
като алтернатива 
на валутите

По време на 
борсовата 
сесия във 

вторник индексът 
загуби 119.6 пунк-
та. Еуфорията от 
предходната търго-
вия беше напълно 
забравена, което 
беше причината за 
срива на азиатски-
те борси

индекс на деня

1.14
▶ процента се понижи япон-
ският измерител Nikkei 225 и 
достигна 10 411.1 пункта

Валута на деня

0.63
▶ процента загуби евро-
пейската валута спря-
мо долара и се котира-
ше за 1.2706 EUR/USD

Нова червена вълна заля пазарите в Азия
Фондовите пазари в 
Азия и Тихоокеанския 
регион претърпяха пълен 
крах. Причината за лошо-
то представяне на борсо-
вите индекси във вторник 
станаха спекулациите, 
че Пекин ще затегне 
допълнително парична-
та си политика относно 
кредитирането в страната. 
Въпреки мерките, които 
правителството наложи 
през миналия месец, ци-
фрите показват, че цените 
на имотите спрямо същия 
период на 2009 г. са се 
повишили с 12.8%. 
Кредитирането в страната 
също бележи сериозен 
ръст и от 510.7 млрд. юана 
през март за април тази 
цифра е достигнала 774 
млрд. юана (113.5 млрд. 
USD). 
Според Брайън Джаксън, 
анализатор в RBC Capital 
Markets, новите данни по-
казват, че икономиката на 
Китай е реално заплашена 
от прегряване на някои от 
секторите, като особено 
засегнати ще бъдат стро-
ителството и банковото 
кредитиране.
Допълнително напреже-

ние оказаха и спекулаци-
ите, за евентуално рязко 
повишаване на лихвения 
процент от страна на 
Китайската народна 
банка. След изнесените 
вчера данни за повечето 
анализатори въпросът 
вече не е дали това ще се 
случи, а кога.

При отварянето на 
азиатската търговия във 
вторник някои от ин- 
дексите в региона oтвори-
ха на зелено, подтикнати 
от доброто представяне 
на основните щатски 
индекси, които затвориха 
сесията с над 4% ръст. 
Впоследствие обаче 
всички борси в Азия пре-
минаха в червената зона 
и заради притесненията 
на инвеститорите около 
начина, по който ще се 
контролират средствата от 
близо 1 трлн. USD, които 
Европа ще отдели за спа-
сяване на слабите държави 
в еврозоната. 

Единствената бор-
са в региона, която 
затвори на зелено, беше 
тази на Филипините, 

като там причината 
бяха сравнително мирно 
проведените избори в 
страната. Акциите, тър-
гувани на индекса PSEi - 
Philippine, се покачиха с 
3.58% до 3262.93 пункта. 
Най-засегнатите индекси 
в региона логично бяха 
китайските Shenzhen 
Composite и Shanghai 
Composite. Техните загу-
би достигнаха съответно 
2.41 и 1.9% до 1024.65 и 
2647.57 пункта. 

В Япония новините от 
Китай също не останаха 
без отзвук. Индексът 
Nikkei 225 се понижи с 
1.14% до 10411.1 пункта, 
токийският Topix отчете 
спад от 1.33%, затваряй-
ки на 92.10 пункта.  
Най-засегнати бяха 
компаниите с голям 
износ, като Toyota Motor 
и Canon, заради резкия 
спад, който йената отчете 
в понеделник спрямо 
останалите основни 
валути. Двата най-голе-
ми износителя в своите 
области отчетоха спад 
в цената на книжата си 
съответно с 0.71 и 1.33%.

Най-
засегнатите 

индекси в региона 
логично бяха 
китайските Shen-
zhen Composite 
и Shanghai Com-
posite. Техните 
загуби достигнаха 
съответно 2.41 и 
1.9% до 1024.65 и 
2647.57 пункта 

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Несигурността около ефективността на мерките за защита на слабите държави в еврозоната качи цена-
та на златото до исторически връх                  Снимки BloomBERg

На борсата 
в Лондон 

цената на метала с 
незабавна доставка 
се повиши с 1.66% 
до 1223.07 USD/тр.у.

ПРОДАВА СЕ
ЗАВОД НА РЕКА ДУНАВ

за химически продукти 
на 260 км от София

• Износ за 14 държави
• Продукция с капацитет  

500 000 € /месец
• РЗП  14 000 м²;   терени  

20 000 м²
• В момента произвежда за  

95 000 € /месец
За справки: 02/8373353 

0887542306

Борсата в Сидни също 
беше засегната от 
процесите на азиатския 
континент. Липсата на 
добри новини, както и 
опасенията, че австра-
лийското правителство 
ще наложи „свръхтакси” 
върху добива на ресурси, 
сринаха акциите на до-
бивните компании. Само 

за една сесия акциите на 
BHP Billiton, търгувани 
на борсата в Австралия, 
се сринаха с 2.23% при 
цена 38.13 AUD. Другата 
голяма добивна компания 
Rio Tinto също не остана 
незасегната, като при нея 
акциите се обезцениха с 
2.5% и затвориха на ниво 
67.10 AUD.

Златото достигна най-
високата точка в ис-
торията си при 1223.07 
USD/тр.у., като задмина 
предишния си рекорд от 
1215.7 USD/тр.у., поста-
вен на 2 декември 2009 г. 
Причината за рязкото по-
вишение станаха страхо-
вете на инвеститорите, че 
предвидената помощ от 
близо 1 трлн. USD няма 
да бъде достатъчна, за да 
удържи дълговата криза, 
която заплашва по-сла-
бите държави от еврозо-
ната. Някои анализато-
ри стигат по-далеч, като 
заявяват, че приетите в 
края на миналата седми-
ца мерки ще имат дори 
негативен ефект заради 

Цената на златото проби историчски връх 

опасенията от повишена 
инфлация в зоната. 

Според Марек Белка, 
директор на Европей-
ския отдел на МВФ, от-
пуснатите средства няма 
да успеят да разрешат 
финансовите проблеми 
на Европа в дългосрочен 
план, което кара всички 
да се съмняват в тяхната 
ефективност. Откакто 
банкрутът на Гърция за-
почна да става все по-ре-
ален, златото е спечели-
ло повече от 12% имен-

но заради опасенията, 
че дълговата криза може 
да се пренесе и на други 
държави от еврозоната, 
като Португалия и Ис-
пания. Страхът от срив 
на еврото, както и голя-
мата инфлация в Китай 
карат инвеститорите да 
обръщат капиталите си 

в злато, с което се цели 
свиване на загубите.

Мнозина анализатори 
прогнозират, че ценни-
ят метал ще продължи 
да трупа активи, докато 
инвеститорите не са на-
пълно уверени, че Гърция 
и Португалия ще успеят 

да излязат от сложното 
си финансово положе-
ние. Според доклад на 
JPMorgan Chase&Co. в 
краткосрочен план цената 
на метала ще се движи 
около 1250 USD/тр.у., а до 
края на третото тримесе-
чие ще се покачи до 1300-
1350 USD/тр.у.

На борсата в Лондон 
цената на метала с не-
забавна доставка се по-
виши с 1.66% до 1223.07 
USD/тр.у. Сравнено с 
предишния рекорд от 
1215.7 USD/тр.у., постиг-
нат в началото на де-
кември, разликата стига 
0.6%.

Новините от Китай бяха основната причина за 
лошото представяне на индексите в азия и Тихооке-
анския регион

Петрол
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 Германия е най-динамичната държава по отношение на подкрепата за бизнеса, а 
Франкфурт е победителят тази година
▶

Германия има пет 
представителя в 
челната десетка на 
класацията

Северните европейски 
държави като Финландия, 
Германия и Швеция оста-
ват предпочитано място за 
бизнес. Това става ясно от 
последната класация на най-
добрите градове за предпри-
емачество в ЕС, която се 
изготвя от Инициативата за 
икономическо развитие на 
териториите. Победителят 
тази година е Франкфурт, 
следван от шведския град 
Малмьо и полската столица 
Варшава. Първата десетка се 
допълва от Хамбург, Берлин, 
Лисабон, Хелзинки, Кьолн, 
Лион и Щутгарт.

доволни  
от политиката
Проучването обхваща 37 
града в 18 държави, които 
са подредени според това 

доколко предприемачите са 
доволни от правителстве-
ната и частната политика за 
насърчаване на бизнеса. В 
анкетата тази година участ-
ват 4500 мениджъри. 

Отделно са изготвени 
класации на градовете по 
пет критерия: насърчаване 
на създаването на бизнес, 
подкрепа преди започването 
на бизнес, като например 
консултации, подкрепа след 
започването на бизнес, дос-
тъп до финансиране и биз-
нес среда. Класациите по 
категории се различават, но 
има градове, които винаги 
остават на челните места. 
Градовете в първата десет-
ка имат много общи неща, 
както и тези на дъното на 
класацията.

Географски различия
Държавите в Северна Европа 
продължават да получават 
високи оценки от бизнеса, а 
южните градове като Атина, 
Рим и Милано остават най-

непривлекателни за пред-
приемачите. Има и други 
географски разлики. Ком-
паниите на юг по принцип 
създават по-малко работни 
места, отколкото на север. 
Освен това предприемачи-
те в южните държави чес-
то работят извън големите 
градски центрове, докато на 
север фирмите се създават в 
градовете.

Германски модел
Германия се очертава като 
най-динамичната държава 
по отношение на подкрепата 
за бизнеса. Повечето градове 
в страната са в горната част 
на класацията, а пет от тях 
са в челната десетка. Също 
германски град - Франкфурт, 
е победителят тази година. 
Причина за добрите резул-
тати е германският модел 
на предприемачество, който 
се основава на средните по 
големина фирми. Те са най-
устойчиви на последиците от 
икономическата криза.

Северните европейски градове  
са предпочитано място за бизнес

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

ПОКАНА
За свикване на общо събрание на акционерите на “Рекорд”АД 

гр.Габрово  на 11.06.2009г 

На основание чл.223, ал.1 от ТЗ, Съветът на директорите свиква Общо 
събрание на акционерите на “Рекорд”АД, което ще се проведе на 11 юни 
2010 год. От 10.00 часа в седалището на дружеството в гр.Габрово, ул.”Ген.
Николов” №33, при следния дневен ред и предложения за решения:

1. Доклад за дейността на Дружеството за 2009 година; проект за реше-
ние-ОС приема доклада за дейността на Дружеството за 2009 година.

2.Доклад на дипломирания експерт-счетоводител за извършената про-
верка на годишния финансов отчет на Дружеството за 2009 г; проект за 
решение-ОС приема доклада на дипломирания експерт-счетоводител за 
извършената проверка на годишния финансов отчет на Дружеството за 
2009 г.

3.Одобряване на годишния финансов отчет на Дружеството за 2009 г.;  
проект за решение-ОС одобрява годишния финансов отчет на Друже-
ството за 2009 г.

4.Доклад на Директора за връзки с инвеститорите; проект за решение-
ОС приема доклада на Директора за връзки с инвеститорите.

5.Избор на Дипломиран експерт-счетоводител за 2010 г.; проект за ре-
шение-ОС избира Дипломиран експерт-счетоводител за 2010 г.

6.Вземане на решение за овластяване на СД да извършва сделки по чл.114, 
ал.1 от ЗППЦК, с цел погасяване на задължения на дружеството; проект за 
решение – ОС овластява СД да извършва сделки по чл.114, ал.1 от ЗППЦК, с 
цел погасяване на задължения на дружеството.

Поканват се всички акционери на дружеството да вземат участие лич-
но или чрез упълномощен свой представител.

Писменните материали по дневния ред на общото събрание са на раз-
положение на акционерите на адреса на управление на дружеството в 
гр.Габрово, ул.”Ген.Николов” №33, всеки работен ден от 08.00 часа до 16.00 
часа. Поканата заедно с писмените материали по точките от дневния 

ред на събранието подлежат на публикуване в www.Investor.bg 
Дружеството е с капитал 539 740 лв. Капитала е разпределен в 107 948 

поименни безналични акции, всяка с номинал 5 лева. Право на участие в 
общото събрание имат лицата, вписани в книгата на акционерите на 
дружеството, 14 дни преди датата на провеждане на заседанието или 
28.05.2010 г.

Лицата притежаващи заедно или поотделно най-малко 5 на сто от 
капитала на “Рекорд”АД, могат да искат включването на въпроси и да 
предлагат решения по вече включени въпроси в дневния ред на общото съ-
брание по реда на чл.223а от ТЗ. Не по-късно от 15 дни преди откриването 
на общото събрание тези акционери представят за обявяване в търгов-
ския регистър списък на въпросите, които ще бъдат включени в дневния 
ред и предложенията за решения. С обявяването в търговския регистър 
въпросите се смятат включени в предложения дневен ред. Най-късно на 
следващия работен ден след обявяването акционерите представят спи-
съка от въпроси, предложенията за решения и писмените материали в се-
далището и адреса на управление на дружеството, както и на Комисията 
за финансов надзор.

По време на общото събрание, акционерите на дружеството имат пра-
во да поставят въпроси по всички точки от дневния ред, както и въпроси 
относно икономическото и финансовото състояние и търговската дей-
ност на дружеството, независимо дали последните са свързани с дневния 
ред. Членовете на съвета на директорите, ако присъстват на събрани-
ето, са длъжни да отговарят вярно, изчерпателно и по същество на въ-
проси на акционерите, освен за обстоятелства, които представляват 
вътрешна информация.

За регистрация и участие в ОСА физическите лица – акционери пред-
ставят документ за самоличност. Юридическите лица – акционери пред-
ставят оригинал на актуално удостоверение на търговска регистрация, 
както и документ за самоличност на законния представител.

Правила за гласуване чрез пълномощник: В случай на представителство 
на акционер в общото събрание, на основание на чл.24, ал.2 от Устава на 

дружеството, е необходимо представянето и на изрично нотариално 
заверено пълномощно за конкретното общо събрание със съдържание-
то по чл.116, ал.1 от ЗППЦК. В случаите, когато юридическото лице не се 
представлява от законния си представител, пълномощникът представя 
документ за самоличност, оригинал на актуално удостоверение за тър-
говска регистрация на съответното дружество – акционер и изрично 
нотариално заверено пълномощно за конкретното общо събрание със 
съдържанието по чл.116, ал.1 от ЗППЦК.

В случаите на представителство на акционер на дружеството от юри-
дическо лице – пълномощник се представя освен документ за самоличност 
на представляващия дружеството- пълномощник, оригинал на актуално 
удостоверение за търговска регистрация на съответното дружество 
– пълномощник и изрично нотариално заверено пълномощно за конкрет-
ното общо събрание със съдържанието по чл.116, ал.1 от ЗППЦК.

На основание чл.116, ал.4 от ЗППЦК преупълномощаването с правата, 
предоставени на пълномощника съгласно даденото му пълномощно, е ни-
щожно, както и пълномощното, дадено в нарушение и /или в несъответ-
ствие с разпоредбата на чл.116, ал.1 от ЗППЦК. Образец на писменно пълно-
мощно е част от материалите на общото събрание и като такъв може да 
се предостави от дружеството на хартиен и/или на електронен носител.

“Рекорд”АД ще получава и приема за валидни уведомления и пълномощни 
и по електронен път на следната електронна поща: record@b-trust.org, 
като електронните документи трябва да са подписани с универсален 
електронен подпис(УЕП) от упълномощителя.

Гласуването чрез кореспонденция и електронни средства не е допусти-
мо съгласно действащия устав на “Рекорд”АД.

Регистрацията на акционерите ще се извършва в деня на общото съ-
брание от 09:00 часа до 09:50часа в седалището на дружеството.

При липса на кворум на основание чл.227 от ТЗ събранието ще се проведе 
на 28.06.2010г. от 10.00 часа, на същото място и при същия дневен ред, не-
зависимо от броя на представените акции.

Изп.Директор: /М.Бороджиев/

На свое заседание от 11.05.2010 год. Съветът на директорите на „Ела-
на Високодоходен Фонд” АД, взе решение да спре временно продажба-
та и обратното изкупуване на акции, издавани от инвестиционното 
дружество, на 15.05.2010 година. Продажбата и обратното изкупуване 
на акции ще бъде възобновено, считано от 17.05.2010 год. 

- Емисионната стойност и цената на обратно изкупуване, по които 
ще бъдат изпълнени поръчките за продажба и обратно изкупуване, 
приети на 14.05.2010 год., ще бъдат обявени на 15.05.2010 год.

Решението за временно спиране на продажбата и обратното изку-
пуване на акции, издавани от инвестиционното дружество, бе взето 
във връзка с това, че съгласно търговския календар на Xetra на дата 
15.05.2010 г. търговска сесия на Българска Фондова Борса – София АД 
няма да се провежда и в посочения ден няма да могат да бъдат оценени 
правилно активите на инвестиционното дружество.

На свое заседание от 11.05.2010 год. Съветът на директорите на УД 
„Елана Фонд Мениджмънт” АД, взе решение да спре временно продаж-
бата и обратното изкупуване на дялове, издавани от организираните 
и управлявани от дружеството договорни фондове ДФ „Елана Балан-
сиран Евро Фонд”; ДФ „Елана Балансиран $ Фонд”, ДФ „Елана Фонд 
Паричен Пазар”, ДФ „Елана Долар Фонд” и ДФ „Елана Еврофонд”, 
както следва:

- на 15.05.2010 год. продажбата и обратното изкупуване на дялове, 
издавани от организираните и управляваните от Дружеството дого-
ворни фондове: ДФ „Елана Балансиран Евро Фонд”; ДФ „Елана Баланси-
ран $ Фонд”, ДФ „Елана Фонд Паричен Пазар”, ДФ „Елана Долар Фонд” и 
ДФ „Елана Еврофонд”, да бъде възобновено, считано от 17.05.2010 год. 

- Емисионната стойност и цената на обратно изкупуване, по кои-
то ще бъдат изпълнени поръчките за продажба и обратно изкупуване, 
приети на 14.05.2010 год., ще бъдат обявени на 15.05.2010 год.

Решението за временно спиране на продажбата и обратното изкупу-
ване на дялове, издавани от договорните фондове, бе взето във връзка 
с това, че съгласно търговския календар на Xetra на дата 15.05.2010 г. 
търговска сесия на Българска Фондова Борса – София АД няма да се 
провежда и в посочения ден няма да могат да бъдат оценени правилно 
активите на договорните фондове.

УВЕДОМИТЕЛНО ПИСМО

от УД “Райфайзен Асет Мениджмънт (България)” ЕАД,
вписано в търговския регистър при Агенция по вписванията под 

ЕИК 175015558, със седалище и адрес на управление гр. София 1504, 
ул. “Гогол” 18/20

Уважаеми дами и господа,

С настоящото Ви информираме, че с Протокол от 10.05.2010 г., еднолич-
ният собственик на капитала, в качеството му на Общо събрание на УД 
“Райфайзен Асет Мениджмънт (България)” ЕАД прие следните решения, 
относно организираните и управлявани от дружеството договорни фон-
дове през финансовата 2009 г., а именно:

1. За ДФ Райфайзен (България) Балансиран Фонд: едноличният соб-
ственик приема годишния финансов отчет за 2009 г., одобрява доклада 
на специализираното одиторско предприятие “КПМГ България” ООД. През 
2009 г ДФ Райфайзен (България) Балансиран Фонд е реализирал загуба 
в размер на 128 268.05 лева

2. За ДФ Райфайзен (България) Фонд Акции: едноличният собственик 
приема годишния финансов отчет за 2009 г., одобрява доклада на специ-
ализираното одиторско предприятие “КПМГ България” ООД. През 2009 г.  
ДФ Райфайзен (България) Фонд Акции е реализирал загуба в размер 
на 221 338.37 лева

3. За ДФ Райфайзен (България) Фонд Облигации: едноличният соб-
ственик приема годишния финансов отчет на 2009 г., одобрява доклада 
на специализираното одиторско предприятие “КПМГ България” ООД и 
приема предложението на Управителния съвет на “Райфайзен Асет Ме-
ниджмънт (България)” EАД, одобрено от Надзорния съвет на “Райфайзен 
Асет Мениджмънт (България)” EАД, за реинвестиране на печалбата на 
ДФ Райфайзен (България) Фонд Облигации за 2009 г., възлизаща на 
305 843.48  лева;

4. За ДФ Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар: едноличният 
собственик приема годишния финансов отчет за 2009 г., одобрява доклада 
на специализираното одиторско предприятие “КПМГ България” ООД и 
приема предложението на Управителния съвет на “Райфайзен Асет Ме-
ниджмънт (България)” EАД, одобрено от Надзорния съвет на “Райфайзен 
Асет Мениджмънт (България)” EАД, за реинвестиране на печалбата на 
ДФ Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар за 2009 г., възлизаща 
на 994 287.77 лева.

5. За ДФ Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд: еднолич-
ният собственик приема годишния финансов отчет за 2009 г., одобрява 
доклада на специализираното одиторско предприятие “КПМГ България” 
ООД и приема предложението на Управителния съвет на “Райфайзен Асет 
Мениджмънт (България)” EАД, одобрено от Надзорния съвет на “Райфайзен 
Асет Мениджмънт (България)” EАД, за реинвестиране на печалбата на ДФ 
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд за 2009 г., възлизаща 
на 155 202.67 лева

За допълнителна информация  и заявки: тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

Цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ без ДДС
Срок за подаване на заявките: до 11 ч. в 
деня преди публикация

Търгове, конкурси, Корпоративни  промени, Покани 
за обществени  поръчки, Търгови предложения Изменения по наредби, 

Процедури  по приватизация, Уведомления и  други обяви  от частната  и 
държавната сфера

КОРПОРАТИВНИ СъОБщЕНИя И ОБяВИ 
НА ДъРжАВНИ ИНСТИТУЦИИ
КОРПОРАТИВНИ СъОБщЕНИя И ОБяВИ 
НА ДъРжАВНИ ИНСТИТУЦИИ



Как да 
постигнем бизнес 
ефективност
„Малка лилава книга за 
НЕстандартното мисле-
не” направи своята пре-
миера у нас. Книгата дава 
информация за техниките 
за постигане на по-голя-
ма бизнес ефективност. Те 
са разработени от Едуард 
де Боно, водещ междуна-

роден експерт в областта 
на творческото мислене и 
иновациите. Тези техники 
са лесни, практични и убе-
дителни. Книгата се издава 
по повод предстоящ семи-
нар на Едуард де Боно в 
София през 2010 г. Според 
автора в един от цитира-
ните случаи приложението 
на нестандартното мисле-
не е довело до увеличаване 
на ефективността с 40%.

Сега ситуацията в бизнес 
центровете отново е про-
менена. Само за една годи-
на оборотите са спаднали с 
60%, наемателите освобож-
дават търговски площи и 
офиси. Пазарът се преориен-
тира, търговията с облекло 
и техника вече не е предпо-
читана, мястото им се заема 
от хранителни продукти и 
лекарства. Но „Триа сити 
център” в Бургас не е скло-
нен да промени предназна-
чението си. Мениджърът 
му Нанко Георгиев смята, че 
ще успее да се справи и при 
новата ситуация.

Печелившата карта
Успехът във време на ико-
номически проблеми зависи 
предимно от находчивост-
та. Георгиев я проявява и 
при администрирането на 
построения през миналата 
година нов търговски център 
в бургаския комплекс „Зор-
ница”, също собственост на 
„Триа инвест”. Невъзмож-
ността да бъдат намерени 
наематели твърдо настанява 
администриращото друже-
ство на пазара на услуги-
те. То инвестира около 1.5 
млн. лв. в оборудването на 
развлекателен център с ви-
сокотехнологични услуги 
и игри за деца и възрастни 
и започва само да го стопа-
нисва. Решава, че цената е 
определяща и вече е ясно, че 
е заложило на печелившата 
карта. Центърът е отворен в 
началото на годината и реа-
лизира големи обороти. 

Във фитнеса  
е истината
Изглежда, че когато загуб-
ват „почва под краката си”, 
хората  се концентрират 
най-много върху грижите за 
тялото си. Въпреки финан-
совата криза и затягането на 
коланите фитнес центровете 
в Бургас процъфтяват. То-
зи феномен потвърждава и 
Нанко Георгиев, управител 
на СК ООД - дружество, ад-
министриращо собственост-
та на холдинговата група 
„Триа инвест”. Според Ге-
оргиев обяснението е просто 

- с парите, които даваш за 
фитнес, си полезен за себе 
си. Свежият и добър вън-
шен вид помага в контактите 
с повече хора и по-лесно 
„продава” при търсене на 
нова или по-добре платена 
работа. Влияе и фактът, че 
така се уплътняват 2-3 часа 
от деня с по-малко пари, 
отколкото в заведенията. Ге-
оргиев забелязва, че хората 
все повече започват да по-
сещават фитнес залите още 
преди година, когато тръгва 
свиването на пазара. Затова 
след освобождаването на 
голяма офис площ в „Триа 
сити център”, собственост 
на холдинговата група, се 
решава вместо да се търсят 
нови наематели, да се отиде 
на риск и върху площ от 500 
кв. м да бъде изградена нова 
фитнес зала. За  дружеството 
дейността не е нова, от ня-
колко години то стопанисва 
друга зала за фитнес, извън 
сградата на бизнес центъ-
ра. Инвестицията се оказва 
удачна, фитнес залата зара-
ботва на пълни обороти въ-
преки насищането на пазара 
с подобни предложения.

Собствен  
бизнес център
СК ООД е част от холдин-
говата група „Триа инвест”, 
ангажирана с администри-
рането на собствеността на 
холдинга. Преди години, по-
влияна от конюнктурата на 
пазара и потребностите на 
Бургас компанията инвести-
ра 3.5 млн. лв., за да изгради 
собствен бизнес и търговски 
център върху обща застро-
ена площ от 12 хил. кв. м. 
Центърът е открит през 2005 
г. и по онова време е вторият 
по рода си в града. Получава 
отличието „Сграда на годи-
ната”, а „гладът” за луксозни 
и добре обезопасени офиси 
веднага осигурява купувачи 
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и наематели. Мениджира-
нето тогава не беше така 
трудно, спомня си Георгиев. 
Но осигуряването на наема-
тели за търговските площи 
все пак изисква прецизност 
в ориентацията към пазарен 
сегмент. Съобразно изис-
кванията за търговски микс 
мениджърът се старае да 
осигури на фирмите наема-
телки взаимно допълване 
- едната да отваря пазара на 
другата. Но вдига летвата 
твърде високо и се насочва 
към световните брандове, за 
съжаление безуспешно. За 
разлика от сега нито една от 
известните марки не поже-
лава да стъпи на бургаския 
пазар. 

Съзнавайки риска, Геор-
гиев се насочва към местни 
търговци, които обаче лес-
но могат да изпаднат във 
финансов колапс. Малко 
по-късно това се случва. Но 
тогава много от големите ве-
риги, предлагащи световни 
марки, търсят разширение 
на пазарите си и намират 
място в търговския център. 

Уникалното 5D кино
Бизнес центърът привлича 
клиентите си и с нещо наис-
тина уникално. В Бургас СК 
ООД открива единственото 
на Балканския полуостров 
5D кино, в което инвестира 
около 250 хил. EUR. Сало-
нът е малък, но стопаните 
му нямат намерение да го 
разширяват, поне засега. 5D 
киното е новост не само за 
България. Технологията за 
изработването на филмите 
е скъпа и едва ли в близ-
ките години те ще получат 
масово разпространение. 
Досега  в този формат са 
произведени само около 
20 късометражни филма, 
чийто лиценз дружеството 
вече е изкупило. Счита се, 
че усещането в такова кино 
е твърде силно, за да може 
зрителят да издържи пъл-
нометражен игрален филм. 
Затова в единственото в 
света кино за пълномет-
ражни 5D филми в САЩ на 
входа на киното зрителите 
преминават задължителен 
медицински преглед. 

Към собствени  
дейности
И така финансовата кри-
за постепенно започва да 
променя СК ООД и да го 
превръща от администратор 
в дружество, което развива 
собствени дейности. Това 
се случва и в още един обект 
на „Триа инвест” - сградата 
на бившето „Аптечно пред-
приятие” в Бургас. Закупена 

е преди 3 години, за да бъде 
разрушена и изградена отно-
во, но кризата стопира това 
намерение. Сега тя е пре-
върната в логистична база, 
в която само за софтуера за 
управление са инвестирани 
над 35 хил. лв. Базата рабо-
ти, но не с пълен капацитет 
- изчаква появяването на 
голям контрагент. 

евгения Джорджева

250
▶ хил. EUR са инвестира-
ни в 5D кино в бургаския 
бизнес център

Съобразно 
изисквани-

ята за търговски 
микс мениджърът 
се старае да осигури 
на фирмите нае-
мателки взаимно 
допълване - едната 
да отваря пазара на 
другата

Да си находчив е вече успех
Търговията с облекло и техника се измества от хранителни 
продукти и лекарства, казва Нанко Георгиев, управител на СК ООД 

Акценти
Глътка  
въздух през 
лятото

В сферата на търговия-
та и услугите всички са в 
процес на изчакване. 

Глътка въздух ще даде 
лятото с намалените 
сметки в дома, новите 
работни места и тури-
стите. Но няма как за 3 
месеца да бъдат компенси-
рани загуби, натрупвани в 
продължение на година. 

▶

▶

Търговците не са опти-
мисти и не се надяват 
следващата зима да е 
по-лека от тази. Знаят, 
че ще минат поне още 2 
години, докато се завърти 
колелото и свободните 
пари стигнат до тях. 

Надеждата е в банките, 
които вече са натрупали 
финансов ресурс и веро-
ятно скоро ще започнат 
отново да кредитират 
бизнеса. А той с новите 
работни места и повише-
ни заплати да даде пореден 
тласък на потреблението.

▶

▶

СНимкА личеН АРхиВ
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ситуация

Физическите лица � съдружници в търговски дружества или собственици на ЕООД, 
и физическите лица � членове на неперсонифицирани дружества, се осигуряват 
чрез дружествата. Осигурителните вноски се внасят в съответната териториална 
дирекция на НАП поотделно за всеки месец и от всяко самоосигуряващо се лице, 
като в документите за внасянето им задължително се попълва и ЕГН на лицето. 
Самоосигуряващите се лица, които извършват дейности на различни основания, 
внасят авансовите си вноски за едно от основанията по избор на лицето 
�чл. �, ал. ��� от Наредбата за обществено осигуряване на самоосигуряващите 
се лица и български граждани на работа в чужбина�.По отношение 
на осигуряването на ЕТ, упражняващ и друга дейност, има доста казуси 
и съдебни решения. Едно от тях е Решение щ ��� от �.��.���� г. на ВАС 
по адм. д. щ �����/���� г., VI о.

Предмет на делото е отхвърлена жалба от административния съд на лицето Г. Н. Г. от Габрово 
против решение на директора на РУ "СО", с което е отказано правото на пенсия за осигурителен стаж и възраст. 
Отказът е вследствие на неправилно осигуряване на лицето

Казусът

СПОРЪТМЕЖДУСТРАНИТЕЕПОДВЕГЛАВНИТОЧКИ

Първа теза

Втора теза

             спора се поддържа тезата, че касаторът 
е работил по трудово правоотношение като управител 
на КФ �колективна фирма�събирателно 
дружество � б.р.� за времето от �.��.���� 
до ��.��.���� г., което е неоснователно, защото 
не се оправдава фактически и от гледна точка 
на закона. Административният съд е приел, 
че след като на касатора е била издадена 
осигурителна книжка, в която са вписани 
осигурителният стаж, осигурителният доход 
и направените осигурителни вноски, той е 
самоосигуряващо се лице. Това становище 
на административния съд е правилно. 
Само на самоосигуряващите се лица се издават 
осигурителни книжки.
Твърдението на касатора, че като съдружник, 

който е управлявал и представлявал колективната
фирма �събирателното дружество�, в която 
е работил по трудов договор, е несъстоятелно, 
защото по делото липсва, че той се е осигурявал 
като всички лица, наети по трудови 
правоотношения. Освен това касаторът като 
управител на дружеството не е могъл да бъде 
в трудовоправни отношения с управляваното 
от него дружество. Самият управител не е имал 
право да се самонаема.

             спора се поддържа и тезата, че като самоосигуряващо 
се лице лицето е упражнявало трудова дейност и на друго 
основание, поради което пенсията е следвало да се изчисли 
върху сбора от осигурителните доходи �възнаграждения�, 
което е също неоснователно. Административният съд е 
констатирал:

че касаторът е поискал при определяне размера 
на пенсията да се ползва периодът �.��.���� � ��.��.���� г.
от три последователни години до �.��.���� г.

че през тригодишния период е бил съдружник в 
образувано СД и като такъв е внасял осигурителни вноски 
като самоосигуряващо се лице, а за част от същия 
период е изпълнявал длъжността кмет на общината 
от �.��.���� � ��.��.���� г. и е бил осигурен 
по трудов договор.

Как се осигуряват съ-
дружниците в търговски 
дружества при сключе-
ни трудови договори с 
дружествата? И как се 
осигуряват съдружни-
ците, които работят по 
договор за управление и 
контрол в търговските 
дружества

Съдружниците, които рабо-
тят по договор за управление 
и контрол в търговските дру-
жества, се осигуряват за:

- общо заболяване и май-
чинство

- инвалидност поради об-
що заболяване

- старост и смърт
- трудова злополука и про-

фесионална болест
- безработица на основание 

чл. 4, ал. 1, т. 7 от Кодекса за 
социално осигуряване.

Осигурителните вноски 
за лицата, работещи по 
договори за управление 
и контрол на търговски 
дружества, се внасят върху 
полученото или начислено-
то, но неизплатено брутно 
възнаграждение, или не-
начислените и други до-
ходи от трудова дейност, 
но върху не по-малко от 
минималния месечен оси-
гурителен доход за съответ-
ната професия по основна-
та икономическа дейност 
на осигурителя и не повече 
от максималния месечен 
размер на осигурителния 
доход. Когато лицето не е 
работило през целия месец 
по договор за управление 
и контрол, минималният 
месечен осигурителен до-
ход се определя пропор-
ционално на дните, през 
които е работило, и дните 

по чл. 40, ал. 4 от КСО 
през месеца. Също така 
нов момент от 1.01.2010 
г. е, че когато месечните 
възнаграждения не са на-

Вноските

Размерът

От � януари ���� г. 
осигурителната вноска 
за фонд "Пенсии" 
се разпределя, 
както следва 
�чл. �, ал. �, т. � и � от КСО�:

Размерът на 
осигурителните вноски 
е ��.� на сто върху 
осигурителния 
доход и се разпределят, 
както следва:

Вноските за допълнително 
задължително пенсионно 
осигуряване се разпределят 
между осигурителите 
и осигурените лица, 
както следва 
�чл. ���, ал. � от КСО�:

За лицата, 
родени преди 
� януари ���� г.

За лицата, 
родени след 
�� декември ���� г.:

7.1
8.9
на сто за сметка 
на осигуреното лице

на сто за сметка 
на осигурителя

4.9
6.1
на сто за сметка 
на осигуреното лице

на сто за сметка 
на осигурителя

За сметка 
на осигуреното 
лице

За сметка 
на осигурителя

2.2
на сто 

За лицата, родени преди 
�.��.���� г.

16%
За лицата, родени след 
��.��.���� г.

11%

За фонд 
"Общо заболяване 
и майчинство" 3.5%

За фонд 
"Безработица" 1%
За допълнително 
задължително пенсионно 
осигуряване в универсален 
пенсионен фонд за лицата, 
родени след �� �� ���� г.

5%
за фонд 
"Трудова 
злополука 
и професионална 
болест"

0.4 - 1.1%

2.8
на сто 

За фонд 
“Пенсии”

вноската е по групи 
основни икономически 
дейности
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С измененията в ЗДДФЛ, 
в сила от 2008 г. и премахва-
нето на нормативно призна-
тите разходи по отношение 
на данъчното облагане на 
договорите за управление и 
контрол, те се приравниха 
към трудовите. Това е после-
дователност при данъчно-
осигурителното им третира-
не, тъй като от доста време 
осигурителните вноски за 
този кръг осигурени лица са 
еднакви с тези на трудовите 
договори.

Аналогично в чл. 12, ал. 
4, т. 2 от НСОРЗ е посочено, 
че при определяне размера 
на допълнителното трудово 
възнаграждение за придо-
бит трудов стаж и професи-
онален опит работодателят 
отчита и времето, през което 
без трудово правоотношение 
(договори за управление и 
контрол) лицата са упражня-
вали трудова дейност и/или 
професия, която е същата 
или сходна с работата по 
сключения трудов договор. 
Те са били задължително 
осигурени за общо заболя-
ване и майчинство, инвалид-
ност поради общо заболява-
не, старост и смърт, трудова 
злополука и професионална 
болест и безработица или за 
инвалидност поради общо 
заболяване, старост и смърт, 
общо заболяване и майчин-
ство.

Здравноосигурителни 
вноски се внасят на основа-
ние чл. 40, ал. 1, т. 1 от ЗЗО 
за всеки месец върху облага-
емия доход в съотношение 
60:40 за сметка на осигурите-
ля и осигуреното лице.

Какви са последиците  
от измененията 
в ЗДДФЛ?

СЪДЪТ
КАЗА

При тези констатации административният съд е приел, че спорните правоотношения за периода от 
1.10.1990 - 30.11.1991 г. се уреждат по смисъла на тогава действащото осигурително законодателство, 
което становище на административния съд е също правилно.

Съгласно действащите тогава разпоредби гражданите, които са образували фирми, се осигуряват за-
дължително за всички осигурителни случаи по чл. 146 от КТ от 1951 г. Изключението от това правило е 
само едно. Според него горните лица, осигурени за всички осигурителни случаи на друго основание, се 
осигуряват само за трудова злополука, т.е. не подлежат на осигуряване за всички осигурителни случаи.

При наличие на осигуряване по трудово правоотношение касаторът не е дължал осигуровки за всички 
осигурителни случаи като съдружник в събирателното дружество, нито внесените на това основание 
суми може да му бъдат зачетени като осигурителен доход при пенсиониране.

1

2

ООД "Х" има вписани в съда 
двама съдружници. По смисъла 

на чл. 4, ал. 3, т. 2 от КСО съдружниците 
ще се самоосигуряват върху минималния 

осигурителен доход за съответната година 
(за 2010 г. - 420 лв.). Ако в съдебното решение 

изрично е записано, че първият съдружник
 ще управлява дружеството 

и има съгласието на втория съдружник, 
то и без изрична писмена форма, 

както е споменато в Указание на НАП 
щ 24-00-7 от 25.02.2010 г., първият съдружник 

ще бъде осигуряван и по смисъла на 
чл. 4, ал. 1, т. 7 от КСО. Съгласно публикувано 

на 10.03.2010 г. в НАП допълнение 
на Указание щ  24-00-7 обаче това 

ще е задължително само ако с договор или 
по решение на общото събрание е определено

 или договорено възнаграждение за тази дейност.
 В случай, че няма определено възнаграждение 

за дейността по управление и контрол, 
този съдружник няма да се осигурява 

като управител, а единствено като 
самоосигуряващо се лице

Лице "Х" е съдружник в ООД. 
По решение на общото събрание лицето 

е вписано изрично като управител 
на дружеството и му е определено 
възнаграждение за тази дейност. 

Едновременно с това лицето 
упражнява трудова дейност в дружеството. 

Така за него възниква задължение 
да се осигурява, първо, като съдружник 

по смисъла на чл. 4, ал. 3, т. 2 от КСО, 
и второ, като изпълнител по договор 

за управление в ООД по смисъл на 
чл. 4, ал. 1, т. 7 от КСО. Осигурителните 

вноски се внасят върху сбора от 
осигурителните доходи, но върху не повече 

от максималния месечен размер 
на осигурителния доход за съответната 

година (за 2010 г. - 2000 лв.)

числени, осигурителните 
вноски за горепосочените 
лица се дължат върху не 
по-малко от минималния 
месечен размер на осигу-

рителния доход по основни 
икономически дейности и 
квалификационни групи 
професии. Осигурителните 
вноски са в съотношение 

60:40 за сметка на осигу-
рителя и осигуреното лице 
за фонд „Общо заболяване 
и майчинство” и за фонд 
„Безработица”. 

Материалите са подготвени от 
Рконсулт ЕООД

Консултантите са готови да отговарят  на 
читателски въпроси  на: radonov@gmail.com

Вноските

Размерът

От � януари ���� г. 
осигурителната вноска 
за фонд "Пенсии" 
се разпределя, 
както следва 
�чл. �, ал. �, т. � и � от КСО�:

Размерът на 
осигурителните вноски 
е ��.� на сто върху 
осигурителния 
доход и се разпределят, 
както следва:

Вноските за допълнително 
задължително пенсионно 
осигуряване се разпределят 
между осигурителите 
и осигурените лица, 
както следва 
�чл. ���, ал. � от КСО�:

За лицата, 
родени преди 
� януари ���� г.

За лицата, 
родени след 
�� декември ���� г.:

7.1
8.9
на сто за сметка 
на осигуреното лице

на сто за сметка 
на осигурителя

4.9
6.1
на сто за сметка 
на осигуреното лице

на сто за сметка 
на осигурителя

За сметка 
на осигуреното 
лице

За сметка 
на осигурителя

2.2
на сто 

За лицата, родени преди 
�.��.���� г.

16%
За лицата, родени след 
��.��.���� г.

11%

За фонд 
"Общо заболяване 
и майчинство" 3.5%

За фонд 
"Безработица" 1%
За допълнително 
задължително пенсионно 
осигуряване в универсален 
пенсионен фонд за лицата, 
родени след �� �� ���� г.

5%
за фонд 
"Трудова 
злополука 
и професионална 
болест"

0.4 - 1.1%

2.8
на сто 

За фонд 
“Пенсии”

вноската е по групи 
основни икономически 
дейности
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Кредитните карти стават 
все по-популярни и инте-
ресни за клиентите, пока-
за проучване на в. “Пари” 
сред няколко водещи банки 
у нас. Броят на издадените 
кредитни карти постоян-
но се увеличава, обясниха 
банкови директори. Този 
сегмент е един от най-ди-
намично развиващите се за 
банките в последната годи-
на, посочиха от Пощенска 
банка. Причината за това 
е, че те дават достъп до до-
пълнителен паричен ресурс 
при значително по-улесне-
на процедура в сравнение 

с потребителския кредит. 
Процесът, който се наблю-
дава в момента, е отказ от 
кредитни карти, които не се 
използват активно, обясни-
ха от СИБАНК. 

Данните сочат, че инте-
ресът към тях е нараснал 
значително през последни-
те години, като кредитните 
карти може да се разглеж-
дат по-скоро като необхо-
димост.

Картите и кризата
Кредитните карти и изця-
ло кредитирането не бяха 
подминати от кризата, но 

Кредитните карти стават 
все по-популярни
Картовата култура на 
хората се повишава, 
обясняват от банките

БанКи

Реклама:
Станислава атанасова
 satanasova@pari.bg
tel. 4395-851

Редактор:
Радослава Димитрова
rdimitrova@pari.bg
tel. 4395-823

Културата 
на клиентите 
расте
В последните месец-два 
се забелязва увеличе-
но търсене на кредит-
ните карти. Употреба-
та им определено се 
измени през последните 
12-15 месеца. Карто-
държателите започна-

ха да използват много 
по-рядко картите си за 
теглене на пари от бан-
комат. Те увеличиха 
чувствително броя на 
транзакциите в търгов-
ските обекти, като се 
намали средната сума 
на ПОС транзакция.
На пазара има голямо 
разнообразие от карто-
ви продукти, а клиенти-
те от своя страна вече 

осъзнават предимствата 
на картата. 
Кредитните карти, както 
и всички кредитни про-
дукти, носят кредитен 
риск. В този смисъл 
непогасените задълже-
ния определено се отра-
зяват на размера на необ-
служваните кредити.

▶ никола Бакалов, 
директор “Картови разплащания” 

в ПИБ 

Мнение

телно 20% за теглене на 
пари в брой и само 12% се 
ползват от интернет търго-
вци, обясни Галя Димитро-
ва, изпълнителен директор 
на Алианц Банк. 

Лихви
В момента банките при-
лагат лихвени нива от 16-
19% стандартен годишен 
лихвен процент по кре-
дитната карта, обясниха 
от УниКредит Булбанк. 
Прилагат се и промоцио-
нални лихвени проценти 

по време на провеждани от 
трезорите кампании, които 
са по-ниски от стандарт-
ните и целят да стимули-
рат използването на кре-
дитните карти, допълниха 
от банката. За разлика от 
потребителския кредит, 
при който лихвата се дъл-
жи върху пълния размер 
на отпуснатата сума, при 
кредитната карта се дължи 
лихва само върху използ-
ваната и непогасена част 
от кредитния лимит, посо-
чиха още от УниКредит. 

Връзката с лошите 
кредити
Лошите кредити продъл-
жават да се увеличават. 
Голяма част от тях са за-
ради невнесени суми по 
кредитни карти, коментира 
преди време банков ме-
ниджър. Директорите на 
картови отдели в различ-
ните банки обаче отричат 
да има подобна тенденция 
и посочват, че вноските по 
кредитни карти се обслуж-
ват редовно.

Радослава Димитрова

 35% от картодържателите използват кредитните си карти в магазини за 
дрехи и храна
▶

Има ръст при този 
платежен инструмент
Пазарът на кредитните 
карти представя онази 
част от банковия бизнес, 
която предполага постоя-
нен растеж - новите техно-
логии в платежните опера-
ции. Разпространението на 
този платежен инструмент 
все повече нараства. Попу-
ляризирането на кредит-
ните карти се стимулира 
от различни кампании, тъй 
като потребителят търси 
преди всичко добавената 
полза от продукта. Все 
по-често се наблюдава 
потребителско поведение 
при картодържателите. То 
показва добро познаване 
на особеностите на картата 
и правилното използване 
на приложимите гратисни 
периоди и ограничаването 

Галя Димитрова, 
изпълнителен директор на 
Алианц Банк България 

на лихвените разходи.

Рестрикциите на банките 
в отпускането на кредити 
обаче ограничиха броя 
на одобрените клиенти. 
Очакванията ни са с нама-
ляването на негативите от 
кредитните ограничения 
кредитните карти отново 
да заемат първо място в 
портфейлите като най-чес-
то продаван продукт.

наблюденията ни показват, 
че те бяха по-слабо засег-
нати (в сравнение с потре-
бителските и ипотечните 
кредити), обясни Кохариг 
Паносян, ръководител 
“Картов бизнес” в МКБ 
Юнионбанк. Фактор за това 
са по-малките лимити по 
тях, респективно чувството 
за по-малко риск и страх у 
хората, че няма да могат да 
си обслужват задължения-
та, допълни той.

През 2009 г. регистри-
рахме значителен интерес 
сред клиентите, кандидат-
стващи за кредитна карта, 
коментираха от Пощенска 
банка. Банката е регистри-
рала 58% увеличение на 
стандартните продажби 
на кредитни карти през 
клоновата си мрежа в срав-
нение с 2008 г. Причините 
за това са както нараства-
щата кредитна култура на 
българите по отношение 
предимствата на кредит-
ната карта като финансов 
продукт, така и ограниче-
ното кредитиране в наци-
онален мащаб, обясниха 
от трезора. 

Според статистически 
данни за употребата на кре-
дитните карти 35% от кар-
тодържателите ги използват 
в магазини за дрехи и хра-
на, около 30% - за плащане 
на месечни задължения на 
домакинството, приблизи-

Пакетът от услуги 
създава удобства
Хората по-скоро възпри-
емат кредитната карта 
не като мода, лукс или 
престиж. Те осъзнават 
нейната необходимост 
както при пътуване в 
чужбина, така и все повече 
при ползването й за еже-
дневни нужди. 

Необслужените кредити 
по кредитните карти са 
по-малко като обем в срав-
нение с потребителските 
кредити. Значителна част 
от закъсненията в плаща-
нето по картите се дължат 
на причини, които нямат 
връзка с платежоспособ-
ността - например хората 
често пропускат несъз-
нателно крайната дата за 
плащане.

Кохариг Паносян, 
ръководител “Картов бизнес” в 
МКБ Юнионбанк

Потребителският кредит 
се взима целево за кон-
кретни нужди, докато при 
кредитната карта клиен-
тът ползва удобствата й в 
ежедневието си, както и 
при пътуване в чужбина 
и пазаруване в интернет. 
Тя е пакет от услуги. Дава 
ти възможността да се 
разплащаш безналично 24 
часа в денонощието, всеки 
ден, в цял свят. 

Потребителят 
търси добаве-
ната полза от 

продукта

Кредитната 
карта не е 
мода, лукс 

или престиж
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Развитие
УниКредит 
открива  
още 22 офиса 
УниКредит Булбанк открива 
22 нови офиса в магазините 
от веригата „Технополис”, 
съобщиха от банката. Нови-
те офиси и предоставянето 
на банкови услуги за кли-
ентите на „Технополис” са 

Промените, които 
влизат в сила от днес, 
сблъскаха мнения-
та на икономисти и 
депутати

Новият Закон за потреби-
телския кредит влиза в сила 
от днес. Той беше приет от 
депутатите през февруари. 
Тогава имаше дебати относ-
но възможността за спекула 
от страна на банките, както 
и за ползата от този закон. 
В крайна сметка той беше 
приет без особени спорове. 
Мнозинството от депута-
тите се обединиха около 
мнението, че новият закон 

ще защити потребителите 
и ще им даде повече въз-
можности.

Банкерите от своя страна 
сигнализираха, че между 
редовете на закона се кри-
ят подводни камъни. Един 
от тях е възможността за 
оскъпяване на кредитите, 
а причината е в опасността 
от злоупотреби от страна на 
кредитополучатели, комен-
тираха те. 

Банките ще бъдат по-дис-
циплинирани и няма да 
подвеждат хората, заяви 
при приемането на закона 
Мартин Димитров, пред-
седател на комисията по 
икономическа политика, 

Законът за потребителския 
кредит предизвика нов спор

част от договор за нацио-
нално партньорство и бан-
ково обслужване между 
УниКредит Булбанк и вери-
гата за техника. Тодор Бел-
чев, председател на съвета 
на директорите на „Техно-
полис”, очаква повече про-
дажби през предстоящите 
месеци. Според него ще има 
удвояване на продажбите 
на телевизори заради пред-
стоящия футболен сезон - 

финала на UEFA Champions 
League и Световното пър-
венство по футбол в ЮАР. 
Пролетните и летните месе-
ци са обичайно силни и за 
продажбите на фотоапара-
ти и хладилници, допълни 
Белчев. Наблюденията на 
мениджърите на „Технопо-
лис” са за постепенно въз-
становяване на кредитния 
пазар. Като процент от обо-
рота дъното беше лятото и 

есента на миналата година, 
коментира Белчев.  Въпреки 
предизвикателната иконо-
мическа обстановка броят 
на заемите, които отпуска-
ме през ПОС терминалите 
в магазините нараства. Това 
показва стабилност на про-
дажбите в тази верига, обяс-
ни Пиер-Ив Геган, главен 
изпълнителен директор на 
УниКредит Консюмър Фай-
ненсинг.

Новости
Част от 
промените в 
закона

Горната граница на 
потребителския кредит 
ще е 147 хил. лв., а не досе-
гашните 47 хил. лв.

Клиентите ще имат 
право да се отказват от 
сключен договор за потре-

▶

▶

бителски заем и ще могат 
да го връщат предсрочно, 
без да дължат наказател-
ни такси.

В договорите за потре-
бителски кредит ще 
трябва да бъдат посо-
чени всички причини за 
повишаване на лихвени-
те нива.

Банките ще са задълже-
ни да уведомяват клиен-
тите при всяка промяна 
на лихвения процент.

▶

▶

Над 40% от българите са теглили кредити
Около 20% имат ед-
новременно и заем, и 
депозит
Броят на хората, които те-
глят заем, и тези, които 
имат депозит, е почти един 
и същ. Около 41% от хората 
имат банков кредит, показ-
ва национално проучване, 
поръчано от МКБ Юнион-
банк. Депозит имат 40%, 
а близо 20% от запитаните 
разполагат както с депозит, 
така и с кредит, показва 
още проучването.

Данни
Според национално проуч-
ване ипотечен кредит теглят 
най-често хора с висше обра-
зование - 58% от запитаните. 
Общо 54% от жените между 
35 и и 50 години възраст също 
имат изтеглени заеми. Трети 
са служителите със средни 
до високи доходи (46% от 
теглилите ипотечен кредит 
печелят между 700 и 1500 
лв. месечно). 40% от хората 
с жилищен заем са на въз-
раст до 34 години. Банковите 

спестявания най-често са на 
хора с висше образование 
- 78% от запитаните. Втори 
в класацията са хората с до-
ходи между 700 и 1500 лв. 
- 42%, а трети са мъжете на 
възраст между 35 и 50 години 
- 41% от анкетираните.

изборът
Бързина на обслужването 
и добри условия са сред 
най-важните критерии за 
избор на банка през 2010 г., 
показва проучването. При 
избор на банка за депозит 
най-важна се оказва бър-
зината на обслужването и 
близостта на клона до дома 
или офиса. Тези показатели 
са посочени съответно от 70 
и от 40% от запитаните. 

Лихвата вече не е решава-
ща при избора на банка за 
теглене на кредит. Много 
важни за картодържатели-
те са всички параметри на 
кредита, става ясно от про-
учването - 66% от хората са 
заявили, че се интересуват 
от всички такси, комисиони 
и застраховки. 

Най-разпространената 
практика, преди да се избе-
ре банка, е да се сравняват 
продуктите на три до пет 
банки. Едва около 6% от 
анкетираните не са срав-
нявали оферти, а директно 
са се насочили към опреде-
лена банка. Това показва, 
че клиентите стават все 
по-информирани, комен-
тират от МКБ Юнионбанк. 
Кредитополучателите вече 
търсят най-добрите усло-
вия, а не отиват директно 
в най-познатата им банка, 
допълват от банката. 

коментар
В сегашната ситуация хо-
рата искат да се чувстват 
по-ухажвани и важни, и то 
не само с лихви, а най-вече 
по начина, по който се от-
насят с тях, коментира Ма-
рия Илиева, главен изпъл-
нителен директор на МКБ 
Юнионбанк. Отношението, 
обслужването вече е все по-
важен фактор при избор на 
банка, допълни тя.

 Радослава Димитрова

Активност
Информационна 
кампания за 
ипотечни заеми

МКБ Юнионбанк 
стартира информаци-
онна кампания за ипо-
течни кредити. Целта 
на банката е клиенти-
те да получат инфор-
мация за възможност-
ите за ипотечен заем 
и да изберат най-под-
ходящия за тях - спо-
ред нуждите и възмож-
ностите, обясниха от 
трезора.

Клиентите на банка-
та ще получават от 
кредитните си кон-
султанти специална 
книжка - “Ипотечен 
компас” - с отговори на 
най-често задаваните 
въпроси, както и пре-
поръки към най-важни-
те особености на ипо-
течните кредити. 

▶

▶

нето на договора за кредит 
лихвен процент няма да 
може да бъде променян 
до пълното изплащане на 
кредита. Предложението 
му е изпратено до иконо-
мическата комисия. 

Има основание за нова 
промяна в закона, защото 
нещата не са догледани, 

коментира министърът на 
икономиката, енергетиката 
и туризма Трайчо Трай-
ков.

Отговор
Предложението на Любо-
мир Христов крие опасност 
от увеличаване на лихвата, 
а не сегашната формули-

ровка на закона, каза за в. 
“Пари” Мартин Димитров. 
Той обясни, че плаващият 
лихвен процент е публи-
чен и с него не може да 
се спекулира. Аз няма  да 
внеса предложението му 
за разглеждане, допълни 
Димитров.

Радослава Димитрова

енергетика и туризъм. БНБ 
също подкрепи промените 
в закона. Ще има позити-
вен ефект от текстовете на 
закона, заяви преди време 
пред в. “Пари” Даниела Бо-
бева, директор на дирекция 
“Международни отношения 
и европейска интеграция”.

контра
Три месеца след като депу-
татите гласуваха промените 
в закона и два дни преди той 
да влезе в сила, се появиха 
остри негови противници. 
Сред тях е икономистът 
Любомир Христов, който 
заяви, че Законът за по-
требителския кредит ще 
създаде значително нерав-
новесие между правата и 
задълженията на кредитора 
и длъжника. Според него 
сегашната формулировка 
на закона позволява рефе-
рентният лихвен процент 
да бъде изчисляван по ме-
тодология на банката, а това 
ще позволи той да бъде вди-
гана неправомерно. За да 
предпази хората от подобни 
стъпки на трезора, Христов 
предлага нова промяна в 
закона. Според нея видът на 
приложимия при сключва-

 Левон Хампарцумян (вляво) и Тодор Белчев засвириха 
в дует след подписването на договор за национално 
партньорство

▶

Най�често потребителски кредит теглят  

Хора с висше образование

Жени между �� и �� години 
Служители със средни до
високи доходи ���� � ���� лв.�

��%

��%��%

 Според икономисти промените в Закона за потребителския кредит крият 
опасност от увеличение на лихвите. Депутатите обаче са на мнение, че той 
защитава кредитополучателите   СнИМКа еМИлИя КоСтадИноВа

▶



Хаус партито може да бъде бизнес. И катализатор на други 
бизнеси, които съпровождат гостуването на знаменит DJ. 
Вече започва да се оформя т.нар. парти туризъм, който е 
добре дошъл за бранша в условията на криза. Приходите 
от билети също не са за пренебрегване. Паралелно с му-
зиката вървят огромно количество безалкохолни напитки 
и алкохол.

Лидер
Четвъртото пришествие на едно най-големите имена в елек-
тронната музика в света Карл Кокс показва колко успешно 
може да бъде едно парти от гледна точка на бизнеса. Из-
глежда, криза за феновете му няма. Англичанинът закъсня 
с 2 седмици заради вулканичния облак от Исландия, който 
блокира авиотрафика над Европа. Това не попречи на над 
6000 души да посетят първо рождения ден на „Метропо-
лис”, където той трябваше да бъде хедлайнер, а после да 
уважат и партито му в началото на май. Само входът за 
него струва между 30 и 50 лв. в зависимост от местата. 
Официална цифра на броя закупени билети и приходите 
от тях няма, но ефектът е повече от ясен. 

По морето
Освен Кокс обаче по клубовете на България интересното 
тепърва предстои. Преди седмица от един от най-големите 
столични хаус клубове - „Ялта” - обявиха програмата си за 

лятото. Имена като Фетбой Слим, Армин ван Бюрен и дру-
ги величия от хаус и транс сцената ще напълнят плажа на 
Cacao Beach, където по традиция всяко лято се провеждат 
най-големите партита у нас в рамките на фестивала Solar. 
Самите те стимулират няколко отрасъла покрай себе си. 

От една страна, полезни са за туризма. Не един и двама 
са пътуващите до Слънчев бряг само за определено парти. 
Това означава нощувки в хотели, хранене - все неща, които 
са част от туристическия бранш. 

Напитки
Освен вода по подобни партита се консумира нещо много 
повече. За един алкохолен дистрибутор гледката на няколко 
хиляди души, изпиващи дори по една бира, със сигурност 
е радост за окото. Какво да говорим за собствениците на 
клубовете, за които това е основен поминък. А и въпреки 
относително високите си цени (преди година те започваха 
от 20 лв. и стигнаха до 50 лв. за партито на Тиесто) билетите 
се продават доста добре. 

От „Ялта” коментират, че очакванията им и за този сезон 
са оптимистични. Защото феновете на хаус музиката пак 
ще пътуват до морето, за да потанцуват няколко часа под 
музиката на любимия си DJ. 

Имайки предвид грандиозността на програмата за това 
лято, смятаме, че кризата няма да засегне партита от Solar 
2010, на които ще гостуват най-големите имена, казва Любо 

Урсини от организаторите. За по-малките като Санди Ри-
вера или Марк Найт и Матин тин Велден може би ще има 
малко по-малка посещаемост, но няма да е нещо осезаемо, 
твърди той. 

Завръщане
А и Карл Кокс пак ще се върне - за радост на феновете си. 
И на бизнесите, които стимулира появата му у нас.

Всъщност кризата не е подминала парти бизнеса у нас, 
коментира Урсини. До миналата година хората излизаха 
всеки уикенд, а сега не е така, добавя той. Наблюдава се и 
спад в консумацията по клубовете. Въпреки това Урсини 
вижда положителната страна на кризата. След нея ще ос-
танат силните в бизнеса, казва той. 

Фестивали
Подобни са и очакванията за фестивалите през лятото. 
Където освен големи групи може да се видят и интересни 
имена от електронната музика. Като Prodigy например. 
Те ще забият в средата на август в рамките на Spirit of 
Bourgas. Очакват се доста посетители от Румъния и 
другите балкански държави. Малко по-рано в центъра 
на София в рамките на Park Live Fest ще се изявят и 
Massive Attack. Които със сигурност ще привлекат и хора 
от провинцията в София. 

Христо Ласков

  24    СвободНо време
pari.bg Сряда 12 май 2010

Програма
Големи 
очаквания  
за Solar 2010  
Тазгодишното издание на 
фестивала Solar ще започне 
на 31 юли с парти на Ричи 
Хотин на Cacao Beach. 
След него на 6 август ще 
се изяви Фетбой Слим, а 
на 13 август на пулта ще 
застане Армин ван Бюрен. 

Сезонът на Cacao ще бъде 
закрит от добре познатия 
на българската публика 
Виктор Калдерон, чието 
парти в рамките на Solar 
вече се превръща в тра-
диция. Паралелно с тези 
имена от хаус сцената по 
други плажове на България 
ще се изявяват и родните 
диджеи, които в повече-
то случаи не отстъпват на 
по-знаменитите си колеги. 
Приятно слушане.

Карл Кокс откри парти сезона в България. Големи имена от електрон-
ната музика ще забавляват българите през лятото 

Хаус партито като бизнес 

Цитат

 DJ Карл Кокс в официалната си Facebook страница

Завръщането ми в България 
беше страхотно, партито също. 

Очаквайте ме пак

Снимки Емилия коСтадинова
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